



# ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ

PHOUTHEN PASAXON

ສຽງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ

ສໍານັກງານຕັ້ງຢູ່ອາຄານຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ, ໂທ: 021 840 430 email: phouthen.na@gmail.com; www.na.gov.la; app: Lao na

09-12  
ກັນຍາ  
2022  
ປີທີ 11  
ສະບັບທີ 874

## ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ພົບປະຜະນັກງານຫລັກແຫລ່ງກະຊວງເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ສານ

(ສພຊ) ວັນທີ 7 ກັນຍາ ຜ່ານມາ, ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 1 ນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ນຳໂດຍທ່ານ ປອ. ໄຊສິມພອນ ພິມວິຫານ ກຳມະການກົມການເມືອງສູນກາງພັກ, ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ, ພ້ອມດ້ວຍທ່ານ ເກດແກ້ວ ສີຫາລາດ ຮອງປະທານກຳມາທິການເສດຖະກິດ ເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ, ທ່ານ ນາງ ເກດມະນີ ບັນດາສັກ ປະທານຄະນະກຳມະການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ ສະພາປະຊາຊົນນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ໄດ້ລົງເຜີຍແຜ່ຜົນສຳເລັດຂອງກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) ຊຸດທີ IX ແລະ ກອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນ



ຊາຊົນນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ຊຸດທີ II ທີ່ກະຊວງເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ສານ ເຂົ້າຮ່ວມມີທ່ານ ບໍ່ວຽງຄຳ ວົງດາລາ ລັດຖະມົນຕີກະຊວງເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ສານ ພ້ອມດ້ວຍພະສີສານ ເຂົ້າຮ່ວມມີທ່ານ ບໍ່ວຽງຄຳ ລວມທັງໝົດ 100 ກວ່າທ່ານ. ສະພາບຜົນເດັ່ນຂອງການເຄື່ອນໄຫວການພົບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ ນຳພາ-ຊີ້ນຳ ວຽກງານຂອງກະຊວງ ຄັ້ງນີ້, ຄະນະ ໄດ້ຮັບຟັງການລາຍງານ ເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ສານ; ຈາກ

ນັ້ນ, ບັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ເຜີຍແຜ່ຜົນສຳເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ແລະ ກອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ຊຸດທີ II ພ້ອມທັງຮັບຟັງຄຳຄິດຄຳເຫັນ, ຄຳສະເໜີຕ່າງໆ ຂອງຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ ເພື່ອນຳໄປໃຫ້ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງພິຈາລະນາແກ້ໄຂ. ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ທ່ານ ປອ. ໄຊສິມພອນ ພິມວິຫານ ໄດ້ມີຄຳເຫັນ ໂອ້ລົມຕໍ່ຄະນະພັກ, ຄະນະນຳ ແລະ ພະນັກງານຫລັກແຫລ່ງກະຊວງເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ສານ ວ່າ: ຄະນະພັກ, ຄະນະນຳຂອງກະຊວງເຕັກໂນໂລຊີ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

## ສສຊ ພົບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງຢູ່ເຂດບ້ານຕຳລອງ



ໜ້າ 2

## ສະມາຄົມມິດຕະພາບ ລາວ-ກູບາ ໄດ້ຮັບຫລຽນໄຊສາມັກຄີຈາກລັດຖະບານ ສ.ກູບາ

(ສພຊ) ວັນທີ 4 ກັນຍາ 2022, ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ສະມາຄົມມິດຕະພາບ ລາວ-ກູບາ ຮ່ວມກັບສະຖານເອກອັກຄະລັດຖະທູດ ແຫ່ງສ.ກູບາ ປະຈຳລາວ ໄດ້ຈັດພິທີມອບຫລຽນໄຊສາມັກຄີ ຂອງລັດຖະບານ ສ.ກູບາ ແລະ ຫລຽນກາລະນິກ 60 ປີ ຂອງສະຖາບັນກູບາເພື່ອມິດຕະພາບກັບນາງຊາດ (ICAP) ໃຫ້ແກ່ສະມາຄົມມິດຕະພາບ ລາວ-ກູບາ. ສະຫຍາຍ



ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 3

## ຮອງປະທານ ສພຊ ຕ້ອນຮັບການເຂົ້າຢ້ຽມຂຳນັບຂອງຜູ້ອຳນວຍການ UNDP



(ສພຊ) ວັນທີ 6 ກັນຍາ ຜ່ານມາ, ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) ທ່ານ ສິມມາດ ພິລເສນາ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ພ້ອມດ້ວຍການນຳຂັ້ນສູງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແຫ່ງສປປລາວ ໄດ້ຕ້ອນຮັບການເຂົ້າຢ້ຽມຂຳນັບຂອງທ່ານ ນາງ ຄານນີ ວິຍາຣາ ຈາ ຜູ້ຊ່ວຍເລຂາທິການໃຫຍ່ອົງການ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 3

## ເຜີຍແຜ່ຜົນສຳເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງ ສພຊ ແລະ ສພຂ



ໜ້າ 2

## ປະທານ ກສຕສ ສືບຕໍ່ພົບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງຢູ່ ນວ



ໜ້າ 2

## ສຳເລັດສຳມະນາຜົນການນຳເອົາຮ່າງປຶ້ມຄູ່ມື 2 ສະບັບ ຂອງ ສພຊ ທົດລອງຢູ່ 2 ແຂວງ

(ສພຊ) ເພື່ອຮັບປະກັນໃຫ້ແກ່ການຈັດກອງປະຊຸມສຳມະນາກ່ຽວກັບຜົນການນຳເອົາຮ່າງປຶ້ມຄູ່ມື 2 ສະບັບ ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ໄປຈັດຕັ້ງປະຕິບັດທົດລອງ ຂອງສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຢູ່ບັນດາເມືອງຂອງແຂວງຊຽງຂວາງ ແລະ ແຂວງ



ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 3



ໜ້າ 4



ໜ້າ 4



ໜ້າ 4



ໜ້າ 5



ໜ້າ 5



ໜ້າ 5

ປະທານ...

ຊື່ ແລະ ການສື່ສານ ເຊິ່ງເປັນກະຊວງ ທີ່ມີຄວາມສໍາຄັນ ແລະ ເປັນໃຈກາງ ໃນການຊຸກຍູ້ການສ້າງສາພັດທະນາ ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ຈະຕ້ອງໄດ້ເພີ່ມ ທະວີຄວາມສາມັກຄີພາຍໃນເປັນປົກ ແຜ່ນ, ບຸກບິນສູ່ຊັ້ນຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ບັນດາວຽກງານ ໃຫ້ບັນລຸຕາມແຜນ ການ; ສະເໜີໃຫ້ຄະນະພັກ, ຄະນະນໍາ ສືບຕໍ່ຄົ້ນຄວ້າ, ປັບປຸງລະບົບກົງຈັກ ການຈັດຕັ້ງ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວ ຂອງກົງຈັກເສນາທິການໃຫ້ມີປະສິດ ທິພາບ, ແກ້ໄຂສະພາບການຊ້ໍາຊ້ອນ ດ້ານພາລະບົດບາດ ໃຫ້ຈະແຈ້ງ ແລະ ຮັດກຸມ, ເຮັດໃຫ້ກົງຈັກກະທັດຮັດ, ສົມເຫດສົມຜົນ, ເປັນລະບົບໂລງ ລ່ຽນ; ພ້ອມກັນນັ້ນ, ກໍໃຫ້ເອົາໃຈ ໃສ່ວຽກງານການພັດທະນາຊັບພະຍາ ກອນມະນຸດ ໃຫ້ແກ່ພະນັກງານ-ລັດ ຖະກອນຢູ່ແຕ່ລະຂັ້ນເຂດ ໃຫ້ມີຄຸນນະ ພາບ, ມີຄວາມໝັ້ນຄົງ ຈັນຍາບັນ ຈັນຍາທໍາ, ຮັບໃຊ້ປະຊາຊົນຢ່າງຕັ້ງ

ໜ້າ ບໍ່ມີເງື່ອນໄຂ, ສາມາດຕອບສະ ໜອງກັບຄວາມຮຽກຮ້ອງຕ້ອງການ ຂອງວຽກງານໄລຍະໃໝ່; ເພີ່ມທະວີ ຄວາມເອົາໃຈໃສ່ ໃນການຈັດຕັ້ງຜັນ ຂະຫຍາຍແນວທາງນະໂຍບາຍຂອງ ຝັກ ເຂົ້າໃນການສ້າງລັດທີ່ປົກຄອງ ດ້ວຍກົດໝາຍ ໃນຂົງເຂດວຽກງານ ເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ສານ ໃຫ້ ເຂົ້າສູ່ລວງເລິກ ດ້ວຍການຈັດຕັ້ງປະ ຕິບັດແຜນການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດ ໝາຍ, ນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ ໃຫ້ບັນລຸ ຕາມແຜນການທີ່ວາງໄວ້ ແລະ ຮັບປະ ກັນການເຊື່ອມໂຍງກັບພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ; ຄົ້ນຄວ້າກຳນົດເນື້ອໃນຂອງ ກົດໝາຍ ໃຫ້ມີຄວາມຮັດກຸມ ສາ ມາດເປັນບ່ອນອີງໃນການແກ້ໄຂບັນ ຫາທີ່ເກີດຂຶ້ນໃນຂົງວຽກງານຂອງຕົນ ໄດ້ຢ່າງມີປະສິດທິພາບ. ເພື່ອເຮັດໃຫ້ ການນໍາໃຊ້ລະບົບເອເລັກໂຕຣນິກທີ່ ທັນສະໄໝ ເຂົ້າໃນການຄຸ້ມຄອງອາ ກອນ ແມ່ນສະເໜີໃຫ້ກະຊວງເຕັກ ໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ສານ ສືບຕໍ່ປະ ສານສົມທົບກັບກະຊວງການເງິນ, ທະນາຄານ ຄົ້ນຄວ້າແຜນການເກັບ

ລາຍຮັບໃຫ້ເປັນທັນສະໄໝ, ມີມາດ ຖານ ສາມາດເຊື່ອມຕໍ່ລະບົບເກັບພາ ສີ-ອາກອນເຂົ້າກັບທຸກຂະແໜງການ ຢ່າງມີມາດຕະຖານໃຫ້ໄດ້ຮັບຜົນສໍາ ເລັດ, ສາມາດແກ້ໄຂບັນຫາທີ່ເກີດ ຂຶ້ນໃນໄລຍະຜ່ານມາ. ການນໍາໃຊ້ອຸ ປະກອນເອເລັກໂຕຣນິກ ເຂົ້າໃນການ ເຄື່ອນໄຫວວຽກງານດ້ານການຄ້າ, ການຊື້-ຂາຍສິນຄ້າ, ການເຮັດທຸລະ ກຳທາງດ້ານການເງິນ, ການຝາກເງິນ, ການກູ້ຢືມເງິນ ແລະ ອື່ນໆ ມີທ່າອ່ຽງ ນັບມື້ເພີ່ມຂຶ້ນ ເຊິ່ງໃນນີ້ ໄດ້ເກີດມີ ການສວຍໃຊ້ຊ່ອງວ່າງ ເພື່ອກໍາອະ ຍາກຳໃນຮູບແບບຕ່າງໆ ເພື່ອແກ້ໄຂ ບັນຫາດັ່ງກ່າວ ຈຶ່ງສະເໜີໃຫ້ກະຊວງ ເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ສານ ເພີ່ມ ທະວີການຄົ້ນຄວ້າດ້ານເຕັກນິກ ເພື່ອ ຄວບຄຸມການນໍາໃຊ້ອຸປະກອນເອເລັກ ໂຕຣນິກ ເຂົ້າໃນການກໍາອະຍາກຳ, ສ້າງລະບົບຕິດຕາມ ເພື່ອຊ່ວຍໃນການ ເກັບກຳຂໍ້ມູນຫຼັກຖານ ໃນກໍລະນີທີ່ ມີບັນຫາຕ່າງໆເກີດຂຶ້ນ.

(ກົງທະນາຄຳ ພິພິດເສລີ)



ເຜີຍແຜ່...

(ສພຊ) ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 1-9 ກັນຍາ 2022, ສະມາຊິກສະພາ ແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ປະຈຳເຂດເລືອກ ຕັ້ງທີ 7 ແຂວງໄຊຍະບູລີ ໄດ້ສໍາເລັດ ການເຜີຍແຜ່ຜົນສໍາເລັດຂອງກອງ ປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງ ສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) ຊຸດທີ IX ແລະ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງຊຸດທີ (ສພຂ) II ເຊິ່ງນໍາໂດຍທ່ານ ພິທ. ສຸວອນ ເລືອງບຸນມີ ຮອງປະທານສະ ພາແຫ່ງຊາດ ທັງເປັນສະມາຊິກສະພາ ແຫ່ງຊາດປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 7 ແຂວງໄຊຍະບູລີ ຮ່ວມກັບທ່ານ ເພັງ ນິລັນ ຄຳພັນເພັງ ຮອງເລຂາພັກແຂວງ ປະທານຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງ

ຊາດປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ, ມີສະມາຊິກ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວ ມືບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ ຢູ່ 4 ເມືອງ ຄື: ເມືອງແກ່ນທ້າວ, ປາກລາຍ, ທົ່ງມີ ໄຊ ແລະ ໄຊຍະບູລີ ແລະ ໄດ້ເຄື່ອນ ໄຫວຢູ່ກອງຜັນໃຫຍ່ 201, ກອງຜັນ ທະຫານຮາກ 2 ແລະ ກອງບັນຊາ ການທະຫານແຂວງ. ໃນການເຄື່ອນໄຫວໃນຄັ້ງ ນີ້, ບັນດາທ່ານ ສສຊ ໄດ້ຜັດປ່ຽນ ກັນເຜີຍແຜ່ຜົນຂອງກອງປະຊຸມສະ ໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງ ຊາດ ຊຸດທີ IX ແລະ ກອງປະຊຸມສະ ໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາປະ ຊາຊົນແຂວງໄຊຍະບູລີ ຊຸດທີ II ໂດຍ ໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນບາງເນື້ອໃນມະຕິກອງ ປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການ

ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານຂອງລັດຖະ ບານ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ 6 ເດືອນຕົ້ນປີ ແລະ ແຜນການ 6 ເດືອນທ້າຍປີ 2022, ມະຕິ ວ່າດ້ວຍ ການຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານຂອງລັດ ຖະບານ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ແລະ ແຜນ ເງິນຕາ 6 ເດືອນຕົ້ນປີ ແລະ ແຜນ ການ 6 ເດືອນທ້າຍປີ 2022, ມະຕິ ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານ ຂອງລັດຖະບານກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດແຜນການທ່ອງທ່ຽວສີຂຽວ ແລະ ການເປີດປະເທດ ຕິດພັນກັບ ການປ້ອງກັນ ແລະ ຮັບມືການແຜ່ລະ ບາດຂອງໂຄວິດ-19, ມະຕິ ວ່າດ້ວຍ ການຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານຂອງລັດ



ສິສຊ...

(ສພຊ) ວັນທີ 5 ກັນຍາ ຜ່ານມາ, ທ່ານ ປອ. ນາງ ສຸນທອນ ໄຊຍະຈັກ ເລຂາທິການສູນກາງພັກ, ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ທັງເປັນ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ປະ ຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 13 ແຂວງສະ ຫວັນນະເຂດ ພ້ອມດ້ວຍ ສສຊ ປະ ຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ແລະ ສະມາຊິກສະ ພາປະຊາຊົນແຂວງ ປະຈຳເຂດເລືອກ ຕັ້ງເມືອງນອງ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ ເຜີຍແຜ່ຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝ ສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ແລະ ກອງປະຊຸມສະໄໝ ສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາປະຊາຊົນ ແຂວງສະຫວັນນະເຂດ ຊຸດທີ II ແລະ ມືບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງຢູ່ເຂດໂຮງ ຮຽນປະຖົມສົມບູນນາກອງເຂດຕໍາ ລອງ ເມືອງນອງ ແຂວງສະຫວັນນະ ເຂດ ເຊິ່ງລວມມີປະຊາຊົນຈາກ 7 ບ້ານ ເຂົ້າຮ່ວມທັງໝົດ 260 ຄົນ ຍິງ 74 ຄົນ.

ການເຄື່ອນໄຫວເຮັດວຽກ ຄັ້ງນີ້, ຄະນະ ໄດ້ຮັບຟັງການລາຍງານ ໂດຍຫຍໍ້ຈາກຜູ້ຕາງໜ້າຂອງເຂດຕໍາ

ລອງ ກ່ຽວກັບການພັດທະນາເສດຖະ ກິດ-ສັງຄົມ ຮອບດ້ານຂອງກຸ່ມບ້ານ ໂດຍຫຍໍ້; ຈາກນັ້ນ, ສະມາຊິກສະພາ ແຫ່ງຊາດປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ແລະ ຕາງໜ້າສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນ ແຂວງ ໄດ້ລາຍງານຫຍໍ້ກ່ຽວກັບຜົນ ສໍາເລັດຂອງ 2 ກອງປະຊຸມດັ່ງກ່າວ. ໂອກາດນີ້, ທ່ານຮອງປະ ທານສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ມີຄໍາເຫັນຊີ້ ນໍາໃຫ້ແກ້ເຂດຕໍາລອງ ເຊິ່ງໄດ້ສະແດງ ຄວາມຊື່ມເຊີຍຕໍ່ຄະນະພັກ ທີ່ໄດ້ເອົາ ໃຈໃສ່ຊີ້ນໍາ-ນໍາພາ ປະຊາຊົນໃນການ ສ້າງສາພັດທະນາເຂດຕໍາລອງ ແລະ ໄດ້ຮຽກຮ້ອງໃຫ້ປະຊາຊົນເອົາໃຈໃສ່ ສ້າງເສດຖະກິດຄອບຄົວ ເພື່ອໃຫ້ ຫລຸດຜົນອອກຈາກຄວາມທຸກຍາກ, ໃຫ້ຊາວໜຸ່ມຫ່າງໄກຢາເສບຕິດ, ເສີມ ມືບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງຢູ່ເຂດໂຮງ ຮຽນປະຖົມສົມບູນນາກອງເຂດຕໍາ ລອງ ເມືອງນອງ ແຂວງສະຫວັນນະ ເຂດ ເຊິ່ງລວມມີປະຊາຊົນຈາກ 7 ບ້ານ ເຂົ້າຮ່ວມທັງໝົດ 260 ຄົນ ຍິງ 74 ຄົນ. ຖ່າຍຫລາຍຂຶ້ນ ເພື່ອບໍ່ໃຫ້ເກີດພະ ຍາດຕິດແປດ ພ້ອມທັງຈະໄດ້ຊຸກຍູ້ ໃຫ້ສະພາແຫ່ງຊາດ ຕິດຕາມກວດກາ

ໃຫ້ເປັນປົກກະຕິ ເພື່ອພັດທະນາໂຄງ ລ່າງຂອງບ້ານໃຫ້ຫລາຍຂຶ້ນ; ພ້ອມ ນັ້ນ, ທ່ານຍັງໄດ້ນໍາເອົາເນື້ອໃນສໍາຄັນ ຂອງກອງປະຊຸມໃນການຮັບຮອງເອົາ ການປັບປຸງຄະນະລັດຖະບານ, ແຜນ ພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ງົບປະ ມານແຫ່ງລັດ, ເງິນຕາ ເຜີຍແຜ່ໃຫ້ປະ ຊາຊົນຮັບຮູ້ ແລະ ເຂົ້າໃຈ ແລະ ຮຽກ ຮ້ອງໃຫ້ປະຊາຊົນ ຈຶ່ງສືບຕໍ່ເສີມຂະ ຫຍາຍຄວາມສາມັກຄີຢູ່ຂ້າງຝັກ-ລັດ, ສ້າງຄອບຄົວໃຫ້ມີຄວາມຮັ່ງມີ, ປະ ເທດຊາດຫລຸດຜົນອອກຈາກຄວາມ ທຸກຍາກ; ພາຍຫລັງທ່ານຮອງປະທານ ສະພາແຫ່ງຊາດ ມີຄວາມເຫັນແລ້ວ ກໍໄດ້ມີການຕອບຄໍາຖາມ, ຂໍສະເໜີ ຂອງປະຊາຊົນ ຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງຢ່າງ ກົງໄປກົງມາ. ຈາກນັ້ນ, ຄະນະ ຍັງໄດ້ມອບ ເຄື່ອງອຸປະກອນການສຶກສາ ເຊິ່ງປະ ກອບມີ: ປຶ້ມ, ບິກ, ສີ່, ກະເປົາເປ້ ແລະ ອຸປະກອນກິລາ ຈໍານວນໜຶ່ງ ມອບໃຫ້ກັບໂຮງຮຽນປະຖົມສົມບູນ ນາກອງ ເຂດຕໍາລອງ. (ນາງ ຕາດໍາ ທ່ານຝ່າ)

ຖະບານ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ບັນດາຄາດໝາຍຂະແໜງສຶກສາທິ ການ ແລະ ກິລາ, ການປັບປຸງຄຸນນະ ພາບລະບົບການຮຽນ-ການສອນ ທຸກ ຊັ້ນ-ທຸກສາຍ ໃນໄລຍະໃໝ່ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງວຽກງານກິລາ-ກາຍຍະ ກຳ, ມະຕິ ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາ ບົດລາຍງານຜົນການຕິດຕາມກວດ ວາລະແຫ່ງຊາດ ກ່ຽວກັບການແກ້ໄຂ ຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານເສດຖະ ກິດ-ການເງິນ ແລະ ການແກ້ໄຂບັນ ຫາຢາເສບຕິດ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ແລະ ທິດທາງແຜນການຕິດຕາມກວດກາ ຮອດປີ 2023 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ, ມະຕິ ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາການ ແຕ່ງຕັ້ງຮອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ແຫ່ງ ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາ ຊົນລາວ, ມະຕິ ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງ ເອົາການຍົກຍ້າຍ ແລະ ແຕ່ງຕັ້ງສະມາ ຊິກລັດຖະບານ, ມະຕິ ວ່າດ້ວຍການ ເລືອກຕັ້ງປະທານອົງການກວດສອບ ແຫ່ງລັດ ແລະ ມະຕິ ວ່າດ້ວຍການຮັບ ຮອງເອົາການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດ ໝາຍ ຈໍານວນ 9 ສະບັບ.

ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ທ່ານ ພິທ. ສຸວອນ ເລືອງບຸນມີ ຍັງໄດ້ມອບເຄື່ອງ

ອຸປະກອນຈໍານວນໜຶ່ງໃຫ້ແກ່ກອງ ຜັນໃຫຍ່ 201, ມອບເຄື່ອງບໍລິໂພກ ຈໍານວນໜຶ່ງໃຫ້ກອງຜັນທະຫານຮາບ ທີ 2 ແລະ ໄດ້ນໍາເອົາເຄື່ອງຊ່ວຍເຫລືອ ອີກຈໍານວນໜຶ່ງ ມອບໃຫ້ສະພາປະ ຊາຊົນແຂວງໄຊຍະບູລີ ເຊິ່ງປະກອບ ມີ: ເຂົ້າສານ 50 ເປົາ, ຄອມພິວເຕີ ຕັ້ງໂຕະ 1 ຫ່ວຍ, ເຄື່ອງກິລາ ແລະ ຊຸດໂຊລາເຊວ 10 ຊຸດ ລວມມູນຄ່າ ທັງໝົດ 160 ລ້ານກວ່າກີບ ເພື່ອນໍາ ໄປມອບຕໍ່ໃຫ້ບັນດາເມືອງທີ່ຍັງມີ ຄວາມຫຍຸ້ງຍາກ. (ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ)

ປະທານ ກສຕສ...

(ສພຊ) ໃນທ້າຍເດືອນສິງ ຫາຜ່ານມາ, ທ່ານ ຮສ. ປອ. ລິນຄໍາ ດວງສະຫວັນ ກໍາມະການສໍາຮອງສູນ ກາງພັກ, ປະທານກໍາມາທິການເສດ ຖະກິດ, ເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ສິ່ງແວດ ລ້ອມ (ກສຕສ) ສະພາແຫ່ງຊາດ ທັງ ເປັນສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳ ເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 1 ນະຄອນຫລວງ ວຽງຈັນ (ນວ) ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ ສືບຕໍ່ມືບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ ແລະ ເຜີຍແຜ່ຜົນສໍາເລັດຂອງກອງປະຊຸມ

ສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາ ແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ແລະ ກອງປະຊຸມ ສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາ ປະຊາຊົນນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ຊຸດ ທີ II ຢູ່ສະໂມສອນຫ້ອງວ່າການປົກ ຄອງເມືອງໄຊເສດຖາ ໂດຍມີເລຂາ, ຮອງເລຂາ, ບັນດາຄະນະປະຈຳພັກ ແລະ ກໍາມະການຄະນະພັກເມືອງພ້ອມ ດ້ວຍພະນັກງານຂອງແຕ່ລະຫ້ອງການ 25 ຫ້ອງການຂອງເມືອງເຂົ້າຮ່ວມ. ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ຄະນະຜູ້ ແທນ ໄດ້ເຜີຍແຜ່ຜົນຂອງກອງປະຊຸມ ປະກອບມີ: ບັນດາມະຕິ, ກົດໝາຍ ແລະ ເນື້ອໃນບົດລາຍງານຕ່າງໆ ທີ່ນໍາ ເຂົ້າພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາຢູ່ ໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດຊຸດທີ IX ແລະ ບັນດາເນື້ອໃນເອກະສານບົດລາຍ ງານຕ່າງໆ ທີ່ນໍາເຂົ້າພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາຢູ່ໃນກອງປະຊຸມສະໄໝ ສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາປະຊາຊົນ ນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ຊຸດທີ II; ຈາກນັ້ນ, ກອງປະຊຸມ ກໍໄດ້ມີການ ແລກປ່ຽນຄໍາຄິດເຫັນ ແລະ ຮັບຟັງ ຄໍາສະເໜີຈາກຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ ແລະ ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ.

ສະມາຄົມ...

ເກີຣາໂດເປນາລເວປໍຕາລ (Gerardo penalver portal) ຮອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງການຕ່າງປະເທດ ຜູ້ທີ່ 1 ແຫ່ງ ສ.ກູບາ ໄດ້ຕາງໜ້າລັດຖະບານ ສ.ກູບາ ແລະ ສະຖາບັນກູບາເພື່ອມິດຕະພາບກັບນາງຊາດ ເປັນຜູ້ມອບ, ສະຫາຍ ສຈ. ປອ. ຈະເລີນ ເຍຍປາວ ເຮີ ກຳມະການສູນກາງພັກ, ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ, ປະທານສະມາຄົມມິດຕະພາບ ລາວ-ກູບາ, ປະທານຄະນະມິດຕະພາບລັດຖະສະພາ ລາວ-ກູບາ, ຕາງໜ້າຄະນະບໍລິຫານສະມາຄົມມິດຕະພາບຕະພາບ ລາວ-ກູບາ ເປັນຜູ້ຮັບ ໂດຍໃຫ້ກຽດເຂົ້າຮ່ວມຂອງສະຫາຍ ທອງສະຫວັນ ພິມວິຫານ ກຳມະການສູນກາງພັກ, ຫົວໜ້າຄະນະພິມວິຫານຕ່າງປະເທດສູນກາງພັກ, ສະຫາຍ ນາງ ເອເທີ ວຽງວາລເດສ ເອກອັກຄະລັດຖະທູດວິສາມັນຜູ້ມີອຳນາດຕັ້ງແຫ່ງ ສ.ກູບາ ປະຈຳ ສປປລາວ; ນອກນັ້ນ, ຍັງມີບັນດາສະຫາຍຜູ້ຕາງໜ້າຈາກກະຊວງສາທາລະນະສຸກ, ກະຊວງສຶກສາທິການ ແລະ ກິລາ, ກະຊວງການຕ່າງປະເທດ, ຕາງໜ້າບັນດາກຳມາທິການຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ, ຕາງໜ້າອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນຂັ້ນສູນກາງ, ຄະນະບໍລິຫານງານສະມາຄົມມິດຕະພາບລາວ-ກູບາ ແລະ ພະນັກງານຈາກພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງລາວ ແລະ ກູບາ ເຂົ້າຮ່ວມ.

ການທີ່ພັກ, ລັດຖະບານ ແລະ ປະຊາຊົນ ກູບາ ແລະ ສະຖາບັນກູບາເພື່ອມິດຕະພາບກັບນາງຊາດ ມອບຫລຽນໄຊສາມັກຄີ ເຊິ່ງເປັນຫລຽນທີ່ສູງສົ່ງ ຂອງ ສ. ກູບາ ແລະ ຫລຽນກາລະນິກ 60 ປີ, ເປັນຫລຽນທີ່ມີຄວາມໝາຍ ຂອງສະຖາບັນກູບາເພື່ອມິດຕະພາບກັບນາງຊາດ ໃຫ້ແກ່ສະມາຄົມມິດຕະພາບລາວ-ກູບາ ໃນຄັ້ງນີ້ ແມ່ນສະແດງເຖິງການຕິລາຄາສູງຕໍ່ການສະໜັບສະໜູນ ແລະ ເຄື່ອນໄຫວປະກອບສ່ວນຂອງສະມາຄົມມິດຕະພາບລາວ-ກູບາ ໃນການຕໍ່ສູ້ອັນເປັນທີ່ຂອງປະຊາຊົນກູບາ ຢູ່ໃນເວທີພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ, ການຕໍ່ສູ້ຕ້ານການບິດລ້ອມທຸກຮູບແບບຂອງອິດທິກຳລັງປໍລະປັກທີ່ມີຕໍ່ກູບາ; ພ້ອມນັ້ນ, ກໍຍັງເຄື່ອນໄຫວປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນການປົກປັກຮັກສາ, ເສີມຂະຫຍາຍ ແລະ ເພີ່ມຜູນຄຸນສ້າງສາຍພົວພັນມິດຕະພາບອັນເປັນມູນເຊື້ອ ແລະ ການຮ່ວມມື ລະຫວ່າງ ສອງພັກ, ສອງລັດ ແລະ ປະຊາຊົນສອງຊາດລາວ ແລະ ກູບາ ໃຫ້ນັບມື້ເກີດອອກອິດທິຢັ້ງຢືນ.

ໃນວິທີ, ສະຫາຍ ສຈ. ປອ. ຈະເລີນ ເຍຍປາວເຮີ ຕາງໜ້າໃຫ້ຄະນະບໍລິຫານສະມາຄົມມິດຕະພາບລາວ-ກູບາ ສະແດງຄວາມຂອບໃຈມາຍັງພັກ, ລັດຖະບານ ແລະ ປະຊາຊົນກູບາ ແລະ ສະຖາບັນກູບາເພື່ອມິດຕະພາບກັບນາງຊາດ ທີ່ໄດ້ມອບຫລຽນໄຊສາມັກຄີ ແລະ ຫລຽນກາລະນິກ 60 ປີ ອັນຊົງກຽດນີ້ ພ້ອມທັງຍິນຍອມວ່າຈະສືບຕໍ່ສະໜັບສະໜູນ ແລະ ຊ່ວຍເຫລືອສະຫາຍກູບາ ໃນການຕໍ່ສູ້ທາງອິດທິກຳລັງປໍລະປັກ ເພື່ອສິດທິໃນການສ້າງສາພັດທະນາປະເທດຊາດ

ແລະ ພ້ອມກັບບັນດາສະຫາຍໃນສະຖາບັນກູບາເພື່ອມິດຕະພາບກັບນາງຊາດ ແລະ ສະມາຄົມມິດຕະພາບກູບາ-ລາວ ໃນການເສີມຂະຫຍາຍ ແລະ ເພີ່ມຜູນຄຸນສ້າງສາຍພົວພັນມິດຕະພາບອັນເປັນມູນເຊື້ອ ແລະ ການຮ່ວມມື ລະຫວ່າງ ສອງພັກ, ສອງລັດ ແລະ ປະຊາຊົນສອງຊາດ ລາວ ແລະ ກູບາ ໃຫ້ແຕກຕ່າງອອກຜົນຢັ້ງຢືນ ເພື່ອນຳເອົາຜົນປະໂຫຍດຕົວຈິງມາສູ່ປະຊາຊົນສອງຊາດ ລາວ ແລະ ກູບາ.

ຮອງປະທານ...

ສະຫະປະຊາຊາດ, ຜູ້ອຳນວຍການອົງການສະຫະປະຊາຊາດ ເພື່ອການພັດທະນາ (UNDP) ປະຈຳພາກພື້ນອາຊີ-ປາຊີຟິກ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ທີ່ເດີນທາງມາຍ້ຽມຢາມ ແລະ ເຮັດວຽກຢູ່ສປປລາວ ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 4-8 ກັນຍາ 2022.

ໃນໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ທ່ານ ສິມມາດ ພິລເສນາ ໄດ້ສະແດງຄວາມຍິນດີຕ້ອນຮັບ ແລະ ຕິລາຄາສູງຕໍ່ການຍ້ຽມຢາມ ສປປລາວ ຂອງທ່ານ ນາງ ຄານນີ ວິຍາຣາຈາ ເຊິ່ງເປັນໂອກາດອັນດີ ໃຫ້ທ່ານໄດ້ສຳພັນ ແລະ ເຂົ້າໃຈແຈ້ງຕື່ມກ່ຽວກັບສະພາບການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ຂອງສປປລາວ. ທ່ານໄດ້ສະແດງຄວາມຊົມເຊີຍ ແລະ ຕິລາຄາສູງ ຕໍ່ການປະກອບສ່ວນອັນສຳຄັນ ຂອງອົງການ UNDP ທີ່ໄດ້ໃຫ້ການສະໜັບສະໜູນແກ່ສປປລາວ ມາໂດຍຕະຫລອດ ແລະ ໄດ້ແຈ້ງໃຫ້ຄະນະຜູ້ແທນຂອງ UNDP ຊາບກ່ຽວກັບສະພາບການໂດຍລວມຂອງ ສປປລາວ ໂດຍສະເພາະແມ່ນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ ຕິດພັນກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ ແລະ ການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ. ພ້ອມນັ້ນ, ທ່ານຍັງໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນເຖິງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມາລະບົດບາດ ແລະ ສະພາບການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ 3 ພາລະບົດບາດຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຄື: ດ້ານນິຕິບັນຍັດ, ການຕົກລົງບັນຫາສຳຄັນຂອງຊາດ ແລະ ການຕິດຕາມກວດກາ ກຳຕິການຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍຜົນສຳເລັດຂອງກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ແລະ ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II ໃນ 18 ແຂວງທົ່ວປະເທດ.

ໃນໂອກາດດຽວກັນ, ທ່ານ ຄານນີ ວິຍາຣາຈາ ກໍໄດ້ລາຍງານກ່ຽວກັບສະພາບການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງ UNDP ຢູ່ ສປປລາວ ແລະ ໄດ້ສະແດງຄວາມຊົມເຊີຍຕໍ່ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ໂດຍສະເພາະແມ່ນການພັດທະນາ ແລະ ການສ້າງຕັ້ງສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ໃນ 18 ແຂວງ ທົ່ວປະເທດ. ການພົບປະໃນຄັ້ງນີ້ ໄດ້ດຳເນີນໄປດ້ວຍບັນຍາກາດທີ່ດີ ແລະ ມີຄວາມເຂົ້າໃຈເຊິ່ງກັນ ແລະ ກັນ; ພ້ອມນັ້ນ, ທ່ານຜູ້ອຳນວຍການອົງການ UNDP ປະຈຳພາກພື້ນອາຊີ-ປາຊີຟິກ ໄດ້ຍິນຍອມວ່າ: ອົງການ UNDP ຈະ

ສືບຕໍ່ໃຫ້ການຮ່ວມມື ແລະ ສະໜັບສະໜູນບັນດາໂຄງການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງ ໃຫ້ແກ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ກໍຄືສປປລາວ ໃນຕໍ່ໜ້າ.

ສຳເລັດ...

ຜຶ້ງສາລີ ດຳເນີນໄປດ້ວຍດີ, ມີປະສິດທິພາບ ແລະ ໃຫ້ໄດ້ຮັບຜົນສຳເລັດຕາມແຜນການ; ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 5-6 ກັນຍາ 2022 ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງຜຶ້ງສາລີ, ກຳມາທິການວຽກງານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ສຳເລັດກອງປະຊຸມສຳມະນາກ່ຽວກັບຜົນການນຳເອົາປຶ້ມຄູ່ມື 2 ສະບັບດັ່ງກ່າວ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ສຸບັນ ວະບຸດ ປະທານກຳມາທິການວຽກງານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ; ມີທ່ານຄຳສິງ ໄຊສິມແພງ ຮອງປະທານກຳມາທິການວຽກງານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ, ທ່ານ ສິງຄຳ ວົງພະຈັນ ຮອງເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ, ບັນດາທ່ານຮອງປະທານຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ, ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ແລະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ຊຽງຂວາງ ແລະ ຜຶ້ງສາລີ ພ້ອມດ້ວຍພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງເຂົ້າຮ່ວມ.

ທັງນີ້ ເພື່ອນຳເອົາຜົນຂອງການນຳເອົາຮ່າງປຶ້ມຄູ່ມື 2 ສະບັບດັ່ງກ່າວ ໄປຈັດຕັ້ງປະຕິບັດທົດລອງ ຢູ່ 7 ເມືອງ ຂອງແຂວງຊຽງຂວາງ ແລະ 7 ເມືອງ ຂອງແຂວງຜຶ້ງສາລີ ມາແລກປ່ຽນບົດຮຽນຮ່ວມກັນ ແລະ ເພື່ອເປັນການສັງລວມເນື້ອໃນຜົນຂອງການນຳເອົາຮ່າງປຶ້ມຄູ່ມື 2 ສະບັບຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ທີ່ນຳໄປຈັດຕັ້ງປະຕິບັດທົດລອງຂອງສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງດັ່ງກ່າວ ມາປັບປຸງຮ່າງປຶ້ມຄູ່ມື 2 ສະບັບ ໃຫ້ມີເນື້ອໃນຮັດກຸມ, ລະອຽດ, ຈະແຈ້ງ ແລະ ສາມາດນຳໄປຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ໃຫ້ມີປະສິດທິຜົນ.

ກອງປະຊຸມ, ໄດ້ຮັບຜົນການສະເໜີກ່ຽວກັບຜົນສຳເລັດການນຳເອົາຮ່າງປຶ້ມຄູ່ມື 2 ສະບັບ ໄປຈັດຕັ້ງປະຕິບັດທົດລອງ ຢູ່ບັນດາເມືອງຕ່າງໆ ຂອງແຂວງຊຽງຂວາງ ແລະ ຜຶ້ງສາລີ; ຍັດ, ການຕົກລົງບັນຫາສຳຄັນຂອງຊາດ ແລະ ການຕິດຕາມກວດກາ ກຳຕິການຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍຜົນສຳເລັດຂອງກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ແລະ ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II ໃນ 18 ແຂວງທົ່ວປະເທດ.



ຮອງປະທານ ກອທສ ເຂົ້າຮ່ວມພິທີເປີດການແຂ່ງຂັນປຶ້ງປ່ອງຊິງແຊັມເຍົາວະຊົນອາຊີ ຄັ້ງທີ 26

(ສພຊ) ວັນທີ 1 ກັນຍາຜ່ານມາ, ທ່ານ ນາງ ມະນີວັນ ເຍຍປາວເຮີ ຮອງປະທານກຳມາທິການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ (ກອທສ) ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມພິທີເປີດການແຂ່ງຂັນກິລາປຶ້ງປ່ອງຊິງແຊັມເຍົາວະຊົນອາຊີ ຄັ້ງທີ 26 ທີ່ໂອເຕັກມໍ ນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ໂດຍມີທ່ານ ນາງ ແສງເດືອນ ຫລ້າຈັນທະບູນ ປະທານສະຫະພັນກິລາປຶ້ງປ່ອງແຫ່ງຊາດລາວ ພ້ອມດ້ວຍບັນດາຄະນະສະຫະພັນປຶ້ງປ່ອງອາຊີ, ຄະນະນຳ, ຄູ່ຝຶກ ແລະ ນັກກິລາເຂົ້າຮ່ວມ.

ການແຂ່ງຂັນກິລາປຶ້ງປ່ອງຊິງແຊັມເຍົາວະຊົນ-ໄວ ຫຸ່ມອາຊີ ຄັ້ງທີ 26 ທີ່ ສປປລາວ ເປັນເຈົ້າພາບເຊິ່ງເປັນຄັ້ງປະຫວັດສາດ ຈະດຳເນີນການແຂ່ງຂັນ ລະຫວ່າງວັນທີ 1-6 ກັນຍາ 2022 ທີ່ສູນກາງຄຳໂອເຕັກມໍ ຊັ້ນ 7 ນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ຊຶ່ງແຊັມເຍົາວະຊົນ-ໄວ ຫຸ່ມອາຊີ ຄັ້ງທີ 26 ທີ່ ສປປລາວ ເປັນເຈົ້າພາບເຊິ່ງເປັນຄັ້ງປະຫວັດສາດ ຈະດຳເນີນການແຂ່ງຂັນ ລະຫວ່າງວັນທີ 1-6 ກັນຍາ 2022 ທີ່ສູນກາງຄຳໂອເຕັກມໍ ຊັ້ນ 7 ນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ຊຶ່ງແຊັມເຍົາວະຊົນ-ໄວ ຫຸ່ມອາຊີ ຄັ້ງທີ 26 ທີ່ ສປປລາວ ເປັນເຈົ້າພາບ ໂດຍມີນັກກິລາຈາກ 17 ປະເທດ ແລະ ເຂດແຄວ້ນ 160 ກວ່າຄົນ ເຂົ້າຮ່ວມຊິງໄຊ ໃນ 11 ລາຍການ; ໃນນີ້, ສປປລາວ ເຈົ້າພາບໄດ້ສົ່ງນັກກິລາເຂົ້າຮ່ວມຈຳນວນ 16 ຄົນ ໃນ 10 ຈາກ 11 ລາຍການ



ທີ່ປັນຈຸແຂ່ງຂັນ. ສຳລັບການແຂ່ງຂັນປຶ້ງປ່ອງຊິງແຊັມເຍົາວະຊົນ 11 ລາຍການຄື: ລະດັບເຍົາວະຊົນ 15 ປີ 4 ລາຍການ ຮຸ່ນອາຍຸບໍ່ເກີນ 15 ປີ 4 ລາຍການ ປະເພດດ່ຽວຍິງ-ຊາຍ, ທີມຍິງ-ຊາຍ; ລະດັບໄວຫຸ່ມ ຮຸ່ນອາຍຸບໍ່ເກີນ 19 ປີ ຍິງ-ຊາຍ ຄູ່ປະສົມ ແລະ ທີມຍິງ-ຊາຍ ໃນນີ້ ສຳລັບນັກກິລາ 17 ປະເທດ ແລະ ເຂດແຄວ້ນ ທີ່ເຂົ້າຮ່ວມຄັ້ງນີ້ ປະກອບມີ: ບາເຣນ, ບັງກລາ ເທດ, ສປຈີນ, ໄຕ້ຫວັນ, ຮິງກົງ, ອີຣານ, ອິນເດຍ, ຢີ່ປຸ່ນ, ກາຊັກສະຖານ, ມາເລເຊຍ, ເນປານ, ກາຕາ, ສ.ເກົາຫລີ, ສິງກະໂປ, ໄທ, ອຸຊເບກິສະຖານ ແລະ ສປປລາວ.

ບັນດານັກກິລາທີ່ໄດ້ແຊັມ ແລະ ຮອງແຊັມ ປະເພດດ່ຽວຍິງ-ຊາຍ 15 ປີ ແລະ 19 ປີ ລວມທັງແຊັມປະເພດທີມຍິງ ທີມຊາຍ 15 ປີ ແລະ 19 ປີ ຈະໄດ້ສິດເຂົ້າຮ່ວມແຂ່ງຂັນປຶ້ງປ່ອງເຍົາວະຊົນ-ໄວຫຸ່ມ ຊິງແຊັມໂລກ (World Youth 2022). ສະນັ້ນ, ຂໍເຊີນຊວນບັນດາທ່ານພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນຊາວລາວ ກໍຄືຊາວນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ແຂກຕ່າງດ້ວຍທ້າວຕ່າງແດນ ມາຮ່ວມຊິມ-ຮ່ວມເຊຍ ແລະ ເປັນເຈົ້າພາບທີ່ດີຮ່ວມກັນ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ງານຄັ້ງນີ້ ປະສິດທິຜົນສຳເລັດຕາມຄາດໝາຍຢ່າງຈິງຈັງ. (ອານຸສອນ ພຸມມິທອນ)



ຢ່າງມີຈຸດສຸມ ແລະ ກົງໄປກົງມາ. ໃນຕອນທ້າຍ, ທ່ານ ສຸບັນ ວະບຸດ ໄດ້ມີຄຳເຫັນກ່າວບົດກອງປະຊຸມວ່າ: ກອງປະຊຸມສຳມະນາຄັ້ງນີ້ ເປັນກອງປະຊຸມທີ່ມີຄວາມສຳຄັນຫລາຍ ເຊິ່ງເປັນສ່ວນໜຶ່ງທີ່ຈະຊ່ວຍເພີ່ມທະວີອິດສະລະບົດບາດຂອງສະພາພວກເຮົາ ໃນສັງຄົມໃຫ້ຫລາຍຂຶ້ນ ໃນຂົງເຂດວຽກງານການລົງທຶນປະຊາຊົນ ຂອງສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ຢູ່ 2 ແຂວງ; ຈາກນັ້ນ, ຕາງໜ້າຄະນະສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງໃນແຕ່ລະເມືອງ ໄດ້ປະກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນຢ່າງມີຈຸດສຸມ ແລະ ກົງໄປກົງມາ.

ສະເພາະຈະຊ່ວຍເຮັດໃຫ້ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານການລົງທຶນປະຊາຊົນ ແລະ ການພິຈາລະນາແກ້ໄຂສາຍປະຊຸມວ່າ: ກອງປະຊຸມສຳມະນາຄັ້ງນີ້ ເປັນກອງປະຊຸມທີ່ມີຄວາມສຳຄັນຫລາຍ ເຊິ່ງເປັນສ່ວນໜຶ່ງທີ່ຈະຊ່ວຍເພີ່ມທະວີອິດສະລະບົດບາດຂອງສະພາພວກເຮົາ ໃນສັງຄົມໃຫ້ຫລາຍຂຶ້ນ ໃນຂົງເຂດວຽກງານການລົງທຶນປະຊາຊົນ ຂອງສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ແລະ ການພິຈາລະນາ ແກ້ໄຂສາຍດ່ວນ ເວົ້າລວມ, ເວົ້າ

ການທົດລອງນຳໃຊ້ຕົວຈິງ ປຶ້ມຄູ່ມື 2 ສະບັບ ຢູ່ທ້ອງຖິ່ນຂອງຕົນ ແລະ ຂໍສະເໜີຈຳນວນໜຶ່ງ ເຊິ່ງບັນດາຄຳຄິດຄຳເຫັນຂອງຜູ້ແທນກອງປະຊຸມ ລ້ວນແຕ່ເປັນຄຳເຫັນທີ່ມີປະໂຫຍດຫລາຍ ໃຫ້ແກ່ຄະນະຮັບຜິດຊອບ ເພື່ອນຳໄປປັບປຸງເນື້ອໃນຂອງຮ່າງປຶ້ມຄູ່ມື 2 ສະບັບດັ່ງກ່າວ ໃຫ້ມີເນື້ອໃນຄົບຖ້ວນສົມບູນແບບ, ສອດຄ່ອງກັບກົດໝາຍ, ນິຕິກຳ ແລະ ສະພາບຕົວຈິງ ຂອງທ້ອງຖິ່ນ ໃຫ້ສາມາດເປັນເຄື່ອງມື ແລະ ບ່ອນອີງໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານການລົງທຶນປະຊາຊົນ ແລະ ການພິຈາລະນາ ແກ້ໄຂສາຍດ່ວນໃຫ້ແກ່ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ແລະ ການຈັດຕັ້ງ ໂດຍສະເພາະແມ່ນສະມາຊິກສະພາຜູ້ໃໝ່ ແລະ ພະນັກງານຜູ້ທີ່ຮັບຜິດຊອບຊ່ວຍວຽກໃນ 2 ວຽກງານດັ່ງກ່າວ. ກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້, ໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນຈາກອົງການເຮວວິຕັດສ (Hevetaslaos) ແລະ ງົບປະມານສົມທົບຈາກຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ. (ນາງ ສຸພາວັນ ຫອມສະນິດ)



# ສພຂ ຫລວງນໍ້າທາ ສະຫລຸບຕີລາຄາຖອດຖອນບົດຮຽນ ການກະກຽມ ແລະ ດໍາເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3



(ສພຂ) ຕອນເຊົ້າວັນທີ 26 ສິງຫາ 2022 ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ຫລວງນໍ້າທາ ໄດ້ເປີດກອງປະຊຸມສະຫລຸບຕີລາຄາຖອດຖອນບົດຮຽນກ່ຽວກັບການກະກຽມ ແລະ ດໍາເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງ ສພຂ ຊຸດທີ II ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມ ສພຂ ມາຍໃຕ້ການເປັນປະທານຂອງ ທ່ານ ຄໍາຝອງ ອິນມານີ ປະທານສພຂ ໂດຍການເຂົ້າຮ່ວມຂອງ ທ່ານ ອ່ອນຈັນ ທໍາມະວົງ ຮອງ ເຈົ້າແຂວງ ແຂວງຫລວງນໍ້າທາ ຜູ້ຊີ້ນຳຂົງເຂດເສດຖະກິດຂອງ ແຂວງ, ມີສະມາຊິກສະພາແຫ່ງ ຊາດ (ສສຊ) ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ, ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນ ແຂວງ (ສສຂ), ຫົວໜ້າ-ຮອງ ຫົວໜ້າພະແນກການຂອງແຂວງ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າຂະແໜງ

ພ້ອມດ້ວຍພະນັກງານວິຊາການ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງເຂົ້າຮ່ວມ 30 ກວ່າທ່ານ. ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງ ບົດລາຍງານການສະຫລຸບຕີລາ ຄາກ່ຽວກັບການກະກຽມ ແລະ ດໍາເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງ ສພຂ ຊຸດທີ II ເຊິ່ງກອງປະຊຸມໄດ້ດໍາເນີນ ເປັນເວລາ 3 ວັນ ໃນຕົ້ນເດືອນ ທ່ານ ຄໍາຝອງ ອິນມານີ ປະທານສພຂ ໂດຍການເຂົ້າຮ່ວມຂອງ ທ່ານ ອ່ອນຈັນ ທໍາມະວົງ ຮອງ ເຈົ້າແຂວງ ແຂວງຫລວງນໍ້າທາ ຜູ້ຊີ້ນຳຂົງເຂດເສດຖະກິດຂອງ ແຂວງ, ມີສະມາຊິກສະພາແຫ່ງ ຊາດ (ສສຊ) ປະຈຳເຂດເລືອກ ຕັ້ງ, ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນ ແຂວງ (ສສຂ), ຫົວໜ້າ-ຮອງ ຫົວໜ້າພະແນກການຂອງແຂວງ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າຂະແໜງ

ໂດຍສະເລ່ຍໃນລະດັບ 96%-100% ເຊິ່ງກອງປະຊຸມດັ່ງກ່າວ ໄດ້ຮັບຮອງລົງຄະແນນສຽງເອົາ ມະຕິຕ່າງໆ ຈໍານວນ 7 ສະບັບ ແລະ ເນື້ອໃນກອງປະຊຸມສະໄໝ ສາມັນເທື່ອນີ້ ເປັນການຜັນຂະ ຫຍາຍເນື້ອໃນມະຕິກອງປະຊຸມ ໃຫຍ່ຄັ້ງທີ VIII ຂອງອົງຄະນະ ພັກແຂວງ, 2 ວາລະແຫ່ງຊາດ, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດພາລະບົດ ບາດຂອງ ສພຂ ຕາມທີ່ໄດ້ກໍາ ນົດໄວ້ໃນລັດຖະທໍາມະນູນ ແລະ ກົດໝາຍ ໃນການພິຈາ ລະນາຮັບຮອງເອົາການສ້າງແລະ ປັບປຸງນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ, ບັນ ຫາສໍາຄັນພື້ນຖານຂອງແຂວງ, ປະກອບສ່ວນເຮັດໃຫ້ແຂວງ ມີສະຖຽນລະພາບທາງດ້ານສັງ ຄົມໜັກແໜ້ນ, ສັງຄົມມີຄວາມ ສະຫງົບ ແລະ ເສດຖະກິດສືບຕໍ່ ມີການຂະຫຍາຍຕົວຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ;

# ສສຂ ຫົວພັນ ຮ່ວມກັບພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ຫາລຶກການຄຸ້ມຄອງຮ້ານອາຫານ-ບັນເທີງ



(ສພຂ) ວັນທີ 31 ສິງ ຫາ 2022 ຢູ່ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະ ພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ຫົວ ພັນ ໄດ້ຈັດກອງຊຸມຄົ້ນຄວ້າ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການຄຸ້ມ ຄຸ້ມຄອງຮ້ານອາຫານ ແລະ ຮ້ານ ບັນເທີງ ຢູ່ທຸກເມືອງທົ່ວແຂວງ ຫົວພັນເວົ້າລວມ ເວົ້າສະເພາະຢູ່ ເທສະບານ ເມືອງຊໍາເໜືອ ທີ່ ເປີດບໍລິການຮ້ານອາຫານ ແລະ ຮ້ານບັນເທີງ ໃຫ້ຖືກຕ້ອງ ສອດ ຄ່ອງກັບລະບຽບກົດໝາຍກຳ ນົດ ໂດຍການເປັນປະທານຮ່ວມ ຂອງທ່ານ ຄອນປະພັນ ເລືອງສີ ຈັນທອງ ຮອງປະທານ ສພຂ ແລະ ທ່ານ ພຸດພັນ ແກ້ວວົງໄຊ ຮອງເຈົ້າແຂວງແຂວງຫົວພັນ ຜູ້ຊີ້ນຳວຽກງານວັດທະນະທຳ- ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ; ມີບັນ ດາທ່ານຄະນະປະຈຳ ສພຂ, ຫົວ ໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າພະແນກຖະ ແຫລງຂ່າວ ວັດທະນະທຳ ແລະ ຮັບປະກັນຄຸນນະພາບໃຫ້ ດີຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ.

ກັນຄວາມສະຫງົບ ແລະ ພະ ແນກອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການ ຄ້າແຂວງ ຕະຫລອດຮອດຫົວ ໜ້າຂະແໜງ, ວິຊາການ ຂະ ແໜງວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ ສພຂ ເຂົ້າຮ່ວມ. ໃນກອງປະຊຸມ, ຜູ້ເຂົ້າ ຮ່ວມໄດ້ຮັບຟັງການລາຍງານ ໂດຍຫຍໍ້ ກ່ຽວກັບສະພາບການ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃນໄລຍະຜ່ານ ມາ ຕໍ່ກັບບັນຫາທາງສຽງຂອງ ອາຫານ ແລະ ຮ້ານບັນເທີງຈຳ ນວນໜຶ່ງ ຈາກພາກສ່ວນກ່ຽວ ຂ້ອງ ໂດຍຍົກໃຫ້ເຫັນດ້ານດີ, ດ້ານອ່ອນ, ຂໍ້ຫຍຸ້ງຍາກ ແລະ ຂໍ້ສະເໜີຈຳນວນໜຶ່ງ ຈາກປະ ຊາຊົນ ໂດຍສະເພາະແມ່ນການ ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ; ມີບັນ ດາທ່ານຄະນະປະຈຳ ສພຂ, ຫົວ ໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າພະແນກຖະ ແຫລງຂ່າວ ວັດທະນະທຳ ແລະ ນັກຮຽນບໍ່ທັນຮອດອາຍຸກະ ນະສຸກ, ກອງບັນຊາການປ້ອງ ສຽນ 18 ປີ ເຂົ້າຮ່ວມບັນເທີງ,

ບັນຫາມື້ວສຸມຢາເສບຕິດ, ຂໍ້ ລັກງັດແຮງ ແລະ ບັນຫາອື່ນໆ ເຮັດໃຫ້ມີຜົນກະທົບຕໍ່ສະພາບ ແວດລ້ອມສັງຄົມໃນປັດຈຸບັນ, ຈາກນັ້ນ ຍັງໄດ້ຮັບຟັງຄໍາຄິດ ເຫັນ, ຊີ້ແຈງ ອະທິບາຍໃນການ ດໍາເນີນທຸລະກິດ ຈາກພາກສ່ວນ ທີ່ຮັບຜິດຊອບ ພ້ອມທັງ ຜັດ ປ່ຽນກັນປະກອບຄໍາຄິດຄໍາເຫັນ ຢ່າງກົງໄປກົງມາ ເພື່ອຄົ້ນຄວ້າ ວິທີການແກ້ໄຂໃຫ້ສອດຄ່ອງ ແລະ ເໝາະສົມ. ຕອນທ້າຍ, ປະທານ ກອງປະຊຸມ ຍັງໄດ້ເນັ້ນໜັກໃຫ້ ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ກວດກາ ເບິ່ງຄືນບັນດານິຕິກຳຕ່າງໆ ທີ່ ກ່ຽວຂ້ອງກັບພະແນກຂອງຕົນ ທີ່ໄດ້ແຈ້ງອອກໄປແລ້ວນັ້ນ ນຳ ໄປເຜີຍແຜ່ໃຫ້ບັນດາຮ້ານ, ປະ ຊາຊົນໄດ້ຮັບຮູ້, ເຂົ້າໃຈຢ່າງ ເລິກເຊິ່ງ ຖືກຕ້ອງຕາມນິຕິກຳ ກຳນົດໄວ້, ພ້ອມນັ້ນຕ້ອງເອົາ ໃຈໃສ່ຕິດຕາມກວດກາ ທ້າງ ຮ້ານຕ່າງໆ ຢ່າງເປັນປົກກະຕິ ແລະ ສຸມໃສ່ການປະຕິບັດມາດ ຕະການຜ່ອນຜັນ ທີ່ຂຶ້ນເທິງວາງ ອອກຢ່າງເຂັ້ມງວດ ໂດຍອີງໃສ່ ລະບຽບການ, ນິຕິກຳ, ກົດ ໝາຍ ໃນການດໍາເນີນທຸລະກິດ ແລະ ການບໍລິການຮ້ານບັນເທີງ ໃຫ້ຖືກຕ້ອງຕາມຂໍ້ກຳນົດ ແລະ ລະບຽບກົດໝາຍກຳນົດໄວ້. (ນາງ ປຸຍນິຕາ)

# ຄະນະປະຈຳ ສພຂ ຈຳປາສັກ ຄົ້ນຄວ້າຫລາຍບັນຫາສໍາຄັນ



(ສພຂ) ໃນວັນທີ 29 ສິງຫາ 2022 ຄະນະປະຈຳສະ ພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ຈຳ ປາສັກ ໄດ້ເປີດກອງປະຊຸມປະ ຈຳເດືອນສິງຫາ 2022 ທີ່ຫ້ອງ ປະຊຸມຂອງຕົນ ໂດຍການເປັນ ປະທານຂອງທ່ານ ສິມສິ ມະນີ ຮອງປະທານຄະນະປະຈຳ ສພຂ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ຈຳປາສັກ, ມີບັນດາທ່ານໃນຄະ ນະປະຈຳ ສພຂ, ຄະນະເລຂາທິ ການ ແລະ ພະນັກງານວິຊາການ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງເຂົ້າຮ່ວມ. ວາລະດໍາເນີນກອງປະ ຊຸມ, ບັນດາທ່ານປະທານຄະນະ ກຳມະການ ແລະ ເລຂາທິການ ສພຂ ຈຳປາສັກ ໄດ້ຜັດປ່ຽນ ກັນຂຶ້ນຜ່ານລາຍງານເອກະສານ ຈຳນວນໜຶ່ງຄື: ຜ່ານຮ່າງບົດສະ

ຫລຸບການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ຂອງຄະນະປະຈຳ ສພຂ ປະຈຳ ເດືອນສິງຫາ 2022 ແລະ ທິດ ທາງແຜນການ ປະຈຳເດືອນກັນ ຍາ 2022; ຜ່ານບົດສະຫລຸບ ຖອດຖອນບົດຮຽນກ່ຽວກັບ ຜົນສໍາເລັດການດໍາເນີນກອງປະ ຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງ ສພຂ ຈຳປາສັກ ຊຸດທີ II; ຮັບ ຈຳປາສັກ, ມີບັນດາທ່ານໃນຄະ ນະປະຈຳ ສພຂ, ຄະນະເລຂາທິ ການ ແລະ ພະນັກງານວິຊາການ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງເຂົ້າຮ່ວມ. ວາລະດໍາເນີນກອງປະ ຊຸມ, ບັນດາທ່ານປະທານຄະນະ ກຳມະການ ແລະ ເລຂາທິການ ສພຂ ຈຳປາສັກ ໄດ້ຜັດປ່ຽນ ກັນຂຶ້ນຜ່ານລາຍງານເອກະສານ ຈຳນວນໜຶ່ງຄື: ຜ່ານຮ່າງບົດສະ

ທັງຄົ້ນຄວ້າພິຈາລະນານິຕິກຳ ໃຕ້ກົດໝາຍ ຈຳນວນໜຶ່ງ ທີ່ ອົງການປົກຄອງແຂວງຈຳປາ ສັກສະເໜີເຂົ້າມາໃນເດືອນສິງ ຫາ 2022. ນອກນີ້, ກອງປະຊຸມ ຍັງໄດ້ຜ່ານແຜນການເຄື່ອນໄຫວ ພົບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ ເພື່ອ ເຜີຍແຜ່ຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມ ສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງ ສພຂ ຈຳປາສັກ ແລະ ການຕິດຕາມ ຮັບຟັງການລາຍງານຄວາມພ້ອມ ການກະກຽມຈັດເຝິກອົບຮົມ ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ ສສຂ, ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນຂອງ ສພຂ ແລະ ພະນັກງານຊ່ວຍ ວຽກຄະນະ ສສຂ ປະຈຳເຂດ ເລືອກຕັ້ງ 9 ເມືອງ, 1 ນະຄອນ ເຊິ່ງບັນດາທ່ານຜູ້ແທນກອງປະ

# ສສຂ, ສສຂ ສາລະວັນ ເຜີຍແຜ່ ມະຕິກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ ຢູ່ຂັ້ນເມືອງ



(ສພຂ) ໃນວັນທີ 24 ສິງຫາ, ທ່ານ ສີເຮັງ ຫອມສິມ ຮອງປະທານຄະນະສະມາຊິກສະ ພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ປະຈຳ ເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 14 ທັງເປັນ ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ສາລະວັນ ພ້ອມດ້ວຍ ຜົນສໍາເລັດຂອງກອງປະຊຸມສະ ພາແຫ່ງຊາດ (ສພຂ) ຊຸດທີ IX ແລະ ບັນດາເນື້ອໃນເອກະ ສານບົດລາຍງານຕ່າງໆ ທີ່ນຳ ໄປສະເໜີໃຫ້ບັນເທົາ ແລະ ຮັບຮອງ ເອົາຢູ່ໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາ ມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງ ສພຂ ຊຸດ ທີ່ IX ແລະ ບັນດາເນື້ອໃນເອກະ ສານບົດລາຍງານຕ່າງໆ ທີ່ນຳ ໄປສະເໜີໃຫ້ບັນເທົາ ແລະ ຮັບຮອງ ເອົາຢູ່ໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາ ມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງ ສພຂ ສາ ລະວັນ ຊຸດທີ II; ຈາກນັ້ນ, ຜູ້ ຊຸດທີ II ຢູ່ທີ່ສະໂມສອນເມືອງ ສະໝ້ວຍ ແລະ ບ້ານລະຮາງ ໂດຍມີອຳນາດການປົກຄອງ ເມືອງ, ຄະນະບ້ານ ແລະ ຝ່າຍ ປະຊາຊົນ ທັງພາຍໃນບ້ານ ອ້ອມຂ້າງເມືອງເຂົ້າຮ່ວມ 150 ກວ່າຄົນ.

ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ຄະ ນະຜູ້ແທນໄດ້ຜັດປ່ຽນເຜີຍແຜ່ ຜົນສໍາເລັດຂອງກອງປະຊຸມ ປະກອບມີ ບັນດາມະຕິ, ກົດໝາຍ ແລະ ເນື້ອໃນບົດລາຍງານຕ່າງໆ ທີ່ ນຳເຂົ້າພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງ ເອົາຢູ່ໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາ ມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງ ສພຂ ຊຸດ ທີ່ IX ແລະ ບັນດາເນື້ອໃນເອກະ ສານບົດລາຍງານຕ່າງໆ ທີ່ນຳ ໄປສະເໜີໃຫ້ບັນເທົາ ແລະ ຮັບຮອງ ເອົາຢູ່ໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາ ມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງ ສພຂ ສາ ລະວັນ ຊຸດທີ II; ຈາກນັ້ນ, ຜູ້ ຊຸດທີ II ຢູ່ທີ່ສະໂມສອນເມືອງ ສະໝ້ວຍ ແລະ ບ້ານລະຮາງ ໂດຍມີອຳນາດການປົກຄອງ ເມືອງ, ຄະນະບ້ານ ແລະ ຝ່າຍ ປະຊາຊົນ ທັງພາຍໃນບ້ານ ອ້ອມຂ້າງເມືອງເຂົ້າຮ່ວມ 150 ກວ່າຄົນ.

ຕອນທ້າຍ, ທ່ານ ສີ ເຮັງ ຫອມສິມບັດ ຍັງໄດ້ມອບ ກ້ອງກອງປະຊຸມທາງໄກ ຍີ້ທີ່ Logitech group ຈຳນວນ 1 ເຄື່ອງ ມູນຄ່າ 20 ລ້ານກີບ ມອບໃຫ້ຄະນະສະມາຊິກສະພາ ປະຊາຊົນແຂວງ (ສສຂ) ປະຈຳ ເມືອງສະໝ້ວຍ ເພື່ອຄຸ້ມຄອງ ແລະ ນຳໃຊ້ເຂົ້າໃນວຽກງານ ກອງປະຊຸມຮູບແບບວິດີໂອ ເຊິ່ງຮັບໂດຍທ່ານ ບຸນນານ ບັນ ຍາຈັກ ຫົວໜ້າຄະນະ ສສຂ ປະ ຈຳເມືອງສະໝ້ວຍ, ມີທ່ານທ່າ ອົງການປົກຄອງເມືອງ ພ້ອມ ດ້ວຍ ສສຊ, ສສຂ ແລະ ພາກ ສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງເຂົ້າຮ່ວມເປັນ ສັກຂີ້ຝົນ. (ດິລິພິນ ພິມມະຈັນ)

# ຄະນະ ສສຊ ເຂດ 14 ເອົາໃຈໃສ່ເຄື່ອນໄຫວພົບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ 9 ພັນກວ່າເທື່ອຄົນ

ທ່ານ ສີເຮັງ ຫອມສິມ ບັນ ປະທານຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 14 ແຂວງສາລະວັນ ໄດ້ຕາງໜ້າໃຫ້ ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 14 ກໍຄື ສພຂ ສາລະວັນ ໄດ້ໃຫ້ສຳພາດຕໍ່ສື່ມວນຊົນ ໃນໂອກາດເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຂ) ຊຸດທີ IX ເຊິ່ງທ່ານໄດ້ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ໂດຍປະຕິບັດຕາມຜາລະບົດບາດ ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນລັດຖະທຳມະນູນ ແລະ ກົດໝາຍ, ນັບແຕ່ກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະລືກມາຮອດປັດຈຸບັນຄະນະ ສສຊ ເຂດ14 ກໍຄື ສພຂ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວຕາມຜາລະບົດບາດຂອງຕົນ ມີຜົນສຳເລັດອັນຜົນເດັ່ນໃນຫລາຍດ້ານ ເປັນຕົ້ນແມ່ນ

ດ້ານການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກິດໜາຍ-ນິຕິກຳ: ໄດ້ຈັດຕັ້ງການທາບທາມຮ່າງກົດໝາຍ ທັງໝົດ 8 ຄັ້ງ, ຈຳນວນ 25 ສະບັບ ແລະ ເຂົ້າຮ່ວມທາບທາມຮ່າງກົດໝາຍ ທັງພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງແຂວງ ຕາມການເຊີນ 8 ຄັ້ງ ຈຳນວນ 9 ສະບັບ; ໄດ້ຮັບຮອງແຜນການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ 5 ປີ (2021-2025) ທັງໝົດ 15 ສະບັບ ໃນນັ້ນ, ສ້າງໃໝ່ 12



ຮັບຮອງຜາລະບົດບາດ ແລະ ສ້າງຕັ້ງຄະນະ ສສຂ ປະຈຳ 8 ເມືອງສຳເລັດ. ດ້ານການຕິດຕາມກວດກາ: ຕິດຕາມກວດກາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານຂອງແຂວງ ເປັນຕົ້ນແມ່ນຕິດຕາມກວດກາໂຄງການລົງທຶນຂອງລັດທີ່ສະພາຮັບຮອງເອົາແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານ 5 ປີຂອງສພຂ ອົງການໄອຍະການ, ສານປະຊາຊົນແຂວງ; ຮັບຮອງເອົາແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານ 5 ປີຂອງສພຂ ອົງການໄອຍະການ, ສານປະຊາຊົນແຂວງ, ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງແຂວງໃນແຕ່ລະໄລຍະ; ໄດ້ຄົ້ນຄວ້າຮັບຮອງເອົາຜາລະບົດບາດ ແລະ ກົງຈັກຊ່ວຍວຽກຂອງຄະນະປະຈຳ ສພຂ ໃນຂັ້ນຂະແໜງມີ 10 ຂະແໜງການຊ່ວຍວຽກ, ດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ, ຢູ່

ເທື່ອທີ 2 ຂອງ ສພຂ ແລະ ສພຂ ມີທັງໝົດ 5 ສາຍ ສາມາດຄົ້ນຄວ້າພິຈາລະນາ ແລະ ຈັດສົ່ງໃຫ້ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງແກ້ໄຂໄດ້ສຳເລັດ. ພິເສດ ໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2 ຂອງ ສພຂ ໄດ້ປະເມີນບຸກຄາລະກອນ ທີ່ສະພາເລືອກຕັ້ງ ແລະ ຮັບຮອງການແຕ່ງຕັ້ງຈຳນວນ 43 ທ່ານ ເຊິ່ງມີບົດລາຍງານສະເພາະໃຫ້ຂັ້ນເທິງຮັບຊາບ. ປະທານຄະນະ ສສຊ ເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 14 ຍັງໃຫ້ຮູ້ຕື່ມວ່າ: ແຕ່ກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະລືກຂອງ ສພຂ ຊຸດທີ II ຮອດປັດຈຸບັນ ຄະນະ ສສຊ ເຂດ 14 ກໍຄື ສພຂ ມີຜົນສຳເລັດໃນການເຜີຍແຜ່ ແລະ ຈັດຕັ້ງລັດຖະທຳມະນູນກົດໝາຍ, ມະຕິກອງປະຊຸມ ສພຂ, ສພຂ ໃນ 8 ເມືອງ; ໄດ້ຮັບຄຳຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທຳຂອງປະຊາຊົນທັງໝົດ ຈຳນວນ 4 ເລື້ອງ ໄດ້ແກ້ໄຂສຳເລັດ ແລະ ຮັບຄຳສະເໜີຂອງປະຊາຊົນ ທັງໝົດ ຈຳນວນ 18 ເລື້ອງ, ສາມາດຄົ້ນຄວ້າພິຈາລະນາ ແລະ ຈັດສົ່ງໃຫ້ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງສຳເລັດ 16 ເລື້ອງ, ຍັງຄ້າງ 2 ເລື້ອງ; ໄດ້ຮັບໂທລະສັບສາຍດ່ວນຈາກກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະລືກ ແລະ ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ

ທີ່ບໍ່ສາມາດແກ້ໄຂໄດ້ ກໍໄດ້ເກັບກຳສັ່ງລວມແລ້ວຈັດສົ່ງໃຫ້ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງໃນຂັ້ນເມືອງ, ຂັ້ນແຂວງ. ທ່ານໃຫ້ຮູ້ຕື່ມວ່າ: ຄຽງຄູ່ກັບດ້ານດີ, ຜົນສຳເລັດໃນຜ່ານມາ ກໍຍັງມີຈຸດອ່ອນຄົງຄ້າງຈຳນວນໜຶ່ງ ເຊັ່ນ: ການນຳເອົາຮ່າງກົດໝາຍ ແລະ ນິຕິກຳທີ່ສຳຄັນຂອງແຂວງ ໄປທາບທາມຄຳຄິດຄຳເຫັນຈາກປະຊາຊົນ ແລະ ເປົ້າໝາຍກ່ຽວຂ້ອງ ບໍ່ທັນກວ້າງຂວາງເລິກເຊິ່ງ; ການໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ກົດໝາຍ ທີ່ຕິດພັນກັບການດຳລົງຊີວິດ ແລະ ການທຳມາຫາກິນຂອງປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ ບໍ່ທັນກວ້າງຂວາງ; ການຕິດຕາມກວດກາ, ຊຸກຍູ້ການປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ແຜນງົບປະມານຂອງແຂວງ ຍັງເຮັດບໍ່ໄດ້ດີ ບາງຄາດໝາຍບໍ່ທັນບັນລຸໄດ້ ຕາມລະດັບຄາດໝາຍ; ການແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍັງບໍ່ທັນສຳເລັດ, ໃນບາງດ້ານການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ຍັງບໍ່ທັນຕິດ ແໜ້ນກັບວຽກງານປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ກຳໃຫ້ເກີດການຮ້ອງທຸກ, ຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທຳໃນບາງກິດຈະການ; ການປະຕິບັດສອງວາລະແຫ່ງຊາດຍັງບໍ່ທັນເດັດຂາດ, ໂປ່ງໃສ ແລະ ເຮັດໄດ້ແບບມີ

ອາຊີບແທ້, ໃນບາງວຽກຍັງເຮັດຄວາມຮັບຮູ້ເຂົ້າໃຈບໍ່ທັນເລິກເຊິ່ງ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດພົບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ, ແຜນປະຕິບັດງານບາງດ້ານບໍ່ລະອຽດ, ແຜນແບ່ງຄວາມຮັບຜິດຊອບບໍ່ຈະແຈ້ງ ແລະ ຂາດເຂັ້ມງົບປະມານໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ; ການປະຕິບັດໜ້າທີ່ຂອງສສຊ ແລະ ສສຂ ບໍ່ທັນຄົບຖ້ວນຕາມຜາລະບົດບາດ, ຍ້ອນເປົ້າໝາຍກ່ຽວຂ້ອງ ບໍ່ທັນກວ້າງຂວາງເລິກເຊິ່ງ; ການໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ກົດໝາຍ ທີ່ຕິດພັນກັບການດຳລົງຊີວິດ ແລະ ການທຳມາຫາກິນຂອງປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ ບໍ່ທັນກວ້າງຂວາງ; ການຕິດຕາມກວດກາ, ຊຸກຍູ້ການປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ແຜນງົບປະມານຂອງແຂວງ ຍັງເຮັດບໍ່ໄດ້ດີ ບາງຄາດໝາຍບໍ່ທັນບັນລຸໄດ້ ຕາມລະດັບຄາດໝາຍ; ການແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍັງບໍ່ທັນສຳເລັດ, ໃນບາງດ້ານການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ຍັງບໍ່ທັນຕິດ ແໜ້ນກັບວຽກງານປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ກຳໃຫ້ເກີດການຮ້ອງທຸກ, ຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທຳໃນບາງກິດຈະການ; ການປະຕິບັດສອງວາລະແຫ່ງຊາດຍັງບໍ່ທັນເດັດຂາດ, ໂປ່ງໃສ ແລະ ເຮັດໄດ້ແບບມີ

## ສພຂ ອັດຕະປື ເຊື່ອມຊຶມເອກະສານສຳຄັນຂອງພັກ-ຂອງຊາດ



(ສພຂ) ໃນວັນທີ 31 ສິງຫາ 2022 ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ອັດຕະປື ໄດ້ຈັດພິທີເຜີຍແຜ່ເຊື່ອມຊຶມເອກະສານທີ່ສຳຄັນຂອງພັກ ແລະ ຂອງຊາດ ຢູ່ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມ ສພຂ ພາຍໃຕ້ການເປັນປະທານຂອງສະຫາຍ ນາງ ມິນາພອນ ໄຊສິມພູ ຮອງເລຂາພັກແຂວງ, ປະທານ ສພຂ ອັດຕະປື; ມີສະຫາຍ ນາງ ພອນມະນີ ຂຽນໄຊຍະວິງ ກຳມະການພັກແຂວງ, ຮອງປະທານ ສພຂ, ມີບັນດາສະຫາຍຄະນະພັກ ສພຂ, ຄະນະກຳມະການ, ຄະນະເລຂາທິການ, ຕາງໜ້າຄະນະໂຄສະນາອົບຮົມແຂວງ ພ້ອມດ້ວຍສະມາຊິກພັກ, ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນພາຍໃນ ສພຂ ເຂົ້າຮ່ວມທັງໝົດ 51 ສະຫາຍ ຍິງ 20 ສະຫາຍ.

ນາງ ພອນມະນີ ຂຽນໄຊຍະວິງ ໄດ້ຜັດປຽນກັນເຜີຍແຜ່ເຊື່ອມຊຶມເອກະສານປະກອບມີ: ເອກະສານເສີມຂະຫຍາຍມູນເຊື້ອຂອງພັກ, ຍົກສູງຄວາມສາມາດການນຳພາຂອງພັກ, ສະກັດກັ້ນ ແລະ ແກ້ໄຂປາກົດການຫຍໍ້ຫຍາຍໃນພັກ, ເຝິກຝົນຫລໍ່ຫລອມຄຸນສົມບັດສິນທຳປະຕິບັດ ແລະ ເອກະສານ 2 ວາລະແຫ່ງຊາດ (ແບບຖາມ-ຕອບ) ກ່ຽວກັບການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດການເງິນ ແລະ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ ແລະ ເອກະສານມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ (ແບບຖາມ-ຕອບ) ທັງນີ້, ກໍເພື່ອເຮັດໃຫ້ສະສພຂ ເຂົ້າຮ່ວມທັງໝົດ 51 ສະຫາຍ ຍິງ 20 ສະຫາຍ.

ແປງໃໝ່ຂອງພັກ-ລັດ ທີ່ວາງອອກແຕ່ລະໄລຍະ ແລະ ນຳໄປໝູນໃຊ້ເຂົ້າໃນວຽກງານໃຫ້ມີຄວາມເປັນເອກະພາບ ແລະ ມີຜົນສຳເລັດ. ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ສະຫາຍ ນາງ ມິນາພອນ ໄຊສິມພູ ຍັງໄດ້ໂອ້ລົມເນັ້ນໜັກຕໍ່ກັບສະມາຊິກພັກທຸກສະຫາຍ ໃຫ້ຕື່ນຕົວຫ້າວຫັນເປັນແບບຢ່າງໃຫ້ແກ່ມະຫາຊົນ ເປັນເຈົ້າການປະຕິບັດແນວທາງ, ນະໂຍບາຍຂອງພັກ, ມະຕິຄຳສັ່ງ ກົດລະບຽບພັກ, ລັດຖະທຳມະນູນ ແລະ ກົດໝາຍ ປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນການກໍ່ສ້າງ, ບຸລະນະແນວທາງ, ແຜນນະໂຍບາຍຂອງພັກ ແລະ ເຮັດສຳເລັດໜ້າທີ່ ທີ່ພັກ-ລັດມອບໝາຍໃຫ້ໃຫ້ປາກົດຜົນເປັນຈິງເທື່ອລະກ້າວ. (ວິນັດ)

## ເຜີຍແຜ່ເນື້ອໃນຜົນສຳເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຢູ່ເມືອງວຽງພູຄາ



ສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກິດໜາຍ ໂດຍໄດ້ລົງຄະແນນສຽງຮັບຮອງເອົາມະຕິກອງປະຊຸມ ສພຂ ທັງໝົດ 20 ສະບັບ ດ້ວຍຄະແນນສຽງຈຳນວນສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ສະເລ່ຍຄະແນນສູງສູດ 99% ແລະ ຕ່ຳສູດ 79% ເຊິ່ງຜົນສຳເລັດຂອງກອງປະຊຸມດັ່ງກ່າວ ເປັນການຜັນຂະຫຍາຍງານປະຕິວັດອາວຸໂສ, ບຳນານ, ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນອ້ອມຂ້າງແຂວງ, ອຳນາດການປົກຄອງບ້ານ ແລະ ປະຊາຊົນເຂົ້າຮ່ວມ 300 ກວ່າທ່ານ. ເນື້ອໃນຜົນສຳເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງ ສພຂ ຊຸດທີ IX ທີ່ນຳມາເຜີຍແຜ່ແມ່ນການພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາຫລາຍບັນຫາຜົນຖານສຳຄັນຂອງປະເທດຊາດຄື: ວຽກງານຂອງລັດຖະບານ; ວຽກງານຂອງໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສູດ; ວຽກງານຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ; ວຽກງານ

ໃນຕອນທ້າຍ, ທ່ານກົງເພັດ ແກ້ວບົວພາ ໄດ້ມີຄຳເຫັນໂອ້ລົມ ແລະ ເນັ້ນໜັກບາງບັນຫາ ເປັນຕົ້ນແມ່ນດ້ານການເມືອງ-ແນວຄິດ ຕິດພັນກັບການປັບປຸງການຈັດຕັ້ງຂັ້ນບ້ານເອົາໃຈໃສ່ເຮັດວຽກງານການເມືອງ-ແນວຄິດ ສຶກສາອົບຮົບໃຫ້ປະຊາຊົນພາຍໃນກຸ່ມບ້ານຈົ່ງມີແນວຄິດຫລັກໜັ້ນ, ອຸນອ່ຽງທຸນທ່ຽງ ເຊື່ອໝັ້ນ ຕໍ່ການນຳພາ-ຊີ້ນຳຂອງພັກ, ມີຄວາມສາມັກຄີປອງດອງ ໃນການປົກປັກຮັກສາ ແລະ ສ້າງສາພັດທະນາສັງຄົມ ໃຫ້ມີຄວາມເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອຍ ແລະ ຈະເລີນກ້າວໜ້າຂຶ້ນເທື່ອລະກ້າວ; ຄຽງຄູ່ກັບນີ້ ໃຫ້ເອົາໃຈໃສ່ປັບປຸງກິດຈະການຈັດຕັ້ງບ້ານ ແລະ ບຸກຄະລາກອນ ຕິດພັນກັບການປັບປຸງແບບແຜນວິທີການເຮັດວຽກໃຫ້ມີຄວາມໜັກແໜ້ນເຂັ້ມແຂງ, ສາມາດເຄື່ອນໄຫວຕາມຜາລະບົດບາດຂອງຕົນ ໃຫ້ໄດ້ຮັບຜົນດີ; ເອົາໃຈໃສ່ວຽກງານສ້າງເສດຖະກິດຄອບຄົວ, ປະຫຍັດ ເພື່ອແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍາກເທື່ອລະກ້າວ, ເພີ່ມທະວີວຽກງານປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ, ຍົກສູງສະຕິເຄົາລົບ ແລະ ປະຕິບັດກົດໝາຍໃຫ້ເຂັ້ມງວດ.



ສຸກສະບາຍຫາຍໄຮຄາ

ຜົມຫງອກ ຫລື ຜົມຂາວ ຖ້າມັນເກີດຂຶ້ນຕອນເຖົ້າ ຍັງສາມາດ ເຂົ້າໃຈໄດ້ວ່າ ມັນເປັນເລື່ອງທຳມະ ຊາດ ແຕ່ຖ້າເກີດໃນເວລາທີ່ພວກເຮົາ ອາຍຸບໍ່ຫລາຍ ແຕ່ມີຜົມຫງອກ ອັນນີ້ ອາດຈະຖືວ່າຜິດປົກກະຕິ ສ່ວນຫລາຍ ມັກຈະແກ້ໄຂບັນຫານີ້ດ້ວຍການຍ້ອມ ຜົມ ເຊິ່ງສາມາດຊ່ວຍ ໄດ້ແຕ່ແນ່ນອນ ເພາະຕ້ອງຍ້ອມສີເປັນປະຈຳຕະຫລອດ ແຕ່ທ່ານຮູ້ບໍ່ວ່າ ການກິນອາຫານກໍສາ ມາດຊ່ວຍທ່ານໄດ້ ເນື່ອງຈາກວ່າອາ ຫານບາງຊະນິດມີຄຸນສົມບັດຊ່ວຍບຳ ລຸງຜົມ, ເລັບ ແລະ ຜິວໜັງ ຂອງ ພວກເຮົາໄດ້ຢ່າງມີປະສິດທິພາບ; ຖ້າ ທ່ານເປັນຄົນໜຶ່ງທີ່ຕ້ອງປະສົບກັບບັນ ຫາຜົມຂາວກ່ອນໄວ ໃນຄໍລຳສຸກສະ ບາຍຫາຍໄລຄາສະບັບນີ້, ເຮົາມີສານ ອາຫານ 4 ຊະນິດທີ່ຢາກນຳສະເໜີ ແກ່ທ່ານຜູ້ການເພື່ອຊ່ວຍບັນເທົາບັນ ຫາຜົມຂາວກ່ອນໄວອັນຄວນມີ ດັ່ງນີ້:
- ຫອງແດງ ເປັນແຮ່ທາດ

ສານອາຫານບອກລາຜົມຫງອກກ່ອນໄວ

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງໂດຍ: ສາວແວ່ນ



ສຳຄັນໃນຂະບວນການສ້າງເມັດສີເມ ໃບຂຽວເຂັ້ມ, ຫົວກາລິດ, ໝາກອຶ ແລະ ປະເພດໝາກຖົ່ວຕ່າງ.
- ອາຊິດແຜນໂທທານິກ ຫລື ມິນທຽມລວມ ທີ່ສາມາດລະລາຍໃນ ນ້ຳໄດ້ ໂດຍມັກຖືກລວມເຂົ້າກັບກິດ ໂຟລິກ ທີ່ຊ່ວຍຝື້ນຝຸສະພາບສີຜົມ ແລະ ຊ່ວຍບຳລຸງໃຫ້ຊຸມຊື່ນ; ພົບຢູ່ ໃນເມັດເຂົ້າສາລີ, ເຂົ້າກ່ອງ, ໂຍເກີດ ແລະ ຜັກໃບຂຽວ.
https://mgronline.com



ສາລາກະວີ

ບົດກະວີຈາກ ສສ.ຫວຽດນາມ ເພື່ອສະເຫລີມສະຫລອງວັນສ້າງຕັ້ງສາຍພົວພັນທາງການທູດ ລາວ- ຫວຽດນາມ ຄົບຮອບ 60 ປີ (5/9/1962-5/9/2022) ແລະ ວັນເຊັນ ສິນທິສັນຍາມິດຕະພາບລາວ-ຫວຽດນາມຄົບຮອບ45ປີ(18/7/1977- 18/7/2022)

ຂາດເຈົ້າ

# ໂດຍ: ລີ ທັນ ມາຍ

- ◆ ຂາດເຈົ້າ ເຫງົາຫງ່ວມເສົ້າ ພະວົງເຫງົາງົງງັນ
◆ ຫາຍໃຈ ສຸດຄັງແຄ້ນ ແສນຕິບຕັນສະມັກ
◆ ຍາມນອນ ນອນແນບນັ່ງ ຝັງຝັກພຽງໝອນ
◆ ສັງມາ ສຸດອາວອນເຖິງ ນັບວັນເວັນຖ້າ
◆ ລາງເທື່ອ ຫລອນໃຫລເພີ້ ລະເມີເຫັນທາງຊ້າງເຜືອກ
◆ ເກົ້າສິບເກົ້າສ່ວນເສັ້ນ ເປັນເວນວຸ້ນຫວັນໃຈ
◆ ສັງມາ ສຸດປະຫລາດດ້ວຍ ລະງົມໄຕ່ຝຸງມິດ ນີ້ນໍ້!
◆ ກຳຫາກ ຝັງຍັງສຽງ ກິ່ນດິນດັນຜິ້ນ
◆ ນັ້ນຄື ສຽງກະສັນຊ້ຳ ລະກຳໃຈຍາມເຈົ້າຈາກ
◆ ຄ້າຍຄື ສຽງເສບໃຫ້ ຫົວໃຈເສົ້າບໍ່ສ່ວາງເຊົາ ແທ້ນາ!

ເບີໂທສຸກເສີນ

- ໐ ຕຳຫລວດ
- ປກສ ນະຄອນຫລວງ 021 419119
- ກົມຕຳຫລວດສືບສວນ-ສອບສວນ 021 970093
- ກົມຕຳຫລວດປ້ອງກັນຢາເສບຕິດ 021 217258
- ກົມຕຳຫລວດເສດຖະກິດ 021 212519
- ກົມຕຳຫລວດຈະລາຈອນ 021 900927
- ກົມຕຳຫລວດສະກັດກັ້ນແລະຕ້ານການຄ້າມະນຸດ 021 970543
- ກົມຕຳຫລວດກວດຄົນເຂົ້າເມືອງ (ຕມ) 021 251287
- ກົມຄຸ້ມຄອງຄົນຕ່າງປະເທດ 021 212520
- ສາຍດ່ວນ 1191
໐ ໜ່ວຍກູ້ໄພ
- ສະມາຄົມອາສາກູ້ໄພນະຄອນຫລວງ 1624
- ໜ່ວຍກູ້ໄພມູນນິທີ່ຊ່ວຍເຫລືອຄົນທຸກຍາກ 1623
- ໜ່ວຍຊ່ວຍເຫລືອຜູ້ປະສົບໄພ ອົງການກາແດງ 1625
- ມູນນິທີ່ ກູ້ໄພ ນາຄາ 1513
໐ ໂຮງຫມໍ
- ມະໂຫສິດ 021 214018
- ມິດຕະພາບ 150 ຕຽງ 021 710006



ທັກທາຍ ລະບາຍ

# ສາວຈິ້ມ

(ເລື່ອງເບິ່ງ ເວົ້າແບບກັນແວງ ບໍ່ເສັ້ງພິທີການ)

☺ ຊົມເຊີຍວັນສ້າງຕັ້ງສາຍພົວພັນການທູດ ລາວ- ຫວຽດນາມ ຄົບຮອບ 60 ປີ (5 ກັນຍາ 1962-5 ກັນຍາ 2022) ບັນຍາກາດຄືກັບ ມ່ວນຊື່ນສະເຫລີມສະຫລອງ ສາຍພົວພັນ ປອງດອງ ຫວຽດ-ລາວຄາວເຍັນ ບັງເອັນໜັງສືພິມ “ຜູ້ແທນ ປະຊາຊົນ” ສະບັບນີ້ ມີບົດກະວີເພື່ອນມາຮ່ວມ ລົງຄຳວ່າ “ສາ ລາກະວີ” ເອກອ້າງ ເຊີນຕິດຕາມພ້ອມອ່ານໄປ ທ່ານເອີຍ!
☺ ຜ່ານພັບໄປ ຮ່າລິບບຸນທີ່ເຂົ້າສະຫລາກາງພັນສາ ເຫັນວ່າຫລາຍຄົນຕ່າງກຸ່ມູ່ງໜ້າເຂົ້າວັດອາອາຮາມ ເພື່ອຕົກ ບາດຢາດນ້ຳ ທ່າບຸນຕາມປະເພນີ ບຸນນີ້ເລີຍລ່ວງຂ້າມ ເດືອນ ບອກວັນເວລາ ວິກິດສິດເດືອນອອກພັນສາ ຊ່ວງເຮືອຊິງແຊັມ ແບນຍູ່ເດີປີ້ນີ້ ຊິມີງາບຄືເກົ່າ ບໍ່ນ່ ເພາະສອງສາມປີຜ່ານພັບ ໄຄອິດວັນປ່ວນດູ່ນ ບຸນຊ່ວງເຮືອກໍເລື້ອນຍ້າຍ ເພາະໄລຄາ ຮ້າຍປ່ວນສັງຄົມ ນັ້ນນາ!
☺ ສະແດງຄວາມເສຍໃຈວ່າ ຄອບຄົວເອື້ອຍໄກສອນ ແກ້ວມະນີໄຄດ ກົມຕ່າງປະເທດ ສະພາແຫ່ງຊາດ ທີ່ສູນເສຍ ຢາດທີ່ແສນເຮົາລົບຮັກ (ແມ່ເຖົ້າທອດ) ດ້ວຍໂລກຊະລາ ລວມ ອາຍຸໄດ້ ໜຶ່ງຮ້ອຍແປດປີ ບາລະນະທັອດສ້າງ ສະສົມຜ່ານກາຍ ມາ ຂໍໄປຮັດຈິ່ງນ່າພາ ທອດເດີນທາງຊັ້ນ ແດນສະຫວັນບັນ ເບື້ອງ ຄົບເຮົາຊານຊ່າ ນັບທັອນ! ຂໍໃຫ້ແມ່ເຖົ້າທອດ ໄປເປັນ ນາງພ້າບ່ອນເບື້ອງ ສອງສະຫວັນພັນ ບ່ອນໜາຍ ທອດເອີຍ!

☹ ຊອບຍັ້ມ ☹ # ແອ່ນຕູ້

ເລື່ອງ: ຄິດຄືພໍ
ສອງພໍ່ລູກລົມກັບຕາມປະສາຜູ້ຊາຍ
ພໍ່: ບັກກີ ມີງຢາກໄດ້ຜູ້ຍິງແບບໃດ ບອກພໍ່ໃດ?
ກິ: ຢາກໄດ້ຜູ້ຍິງຄືກັບເດືອນ
ພໍ່: ສະແດງວ່າຢາກໄດ້ແບບງາມ ແລະ ງຽບເງາມ?
ກິ: ບໍ່ແມ່ນ
ພໍ່: ອ້າວ! ເປັນແບບໃດຊັ້ນ
ກິ: ຢາກໃຫ້ມາແຕ່ກາງຄືນ ຕື່ນເຂົ້າມາລະເມືອ ງູ່?
ພໍ່: ງູ່?



ຄະຕິເຕືອນໃຈ # ດອກຂະຍອມ
ໃຈໝັກໄດ້ກິນເຂົ້າ
ໃຈເບົາໄດ້ກິນກອຍຫົວໃຫຍ່

# ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຄວບຄຸມຢາສູບ (ສະບັບປັບປຸງ)

## ຕໍ່ຈາກສະບັບກ່ອນ...

### ມາດຕາ 36 (ປັບປຸງ) ການຊ່ວຍເຫຼືອຜູ້ຕ້ອງການອອກຢາສູບ

- ການຊ່ວຍເຫຼືອຜູ້ຕ້ອງການອອກຢາສູບ ມີ ດັ່ງນີ້:
- ອະທິບາຍ, ຊີ້ແຈງຜົນຮ້າຍຂອງການຊົມໃຊ້ຢາສູບ ແລະ ການໄດ້ຮັບຄວັນຢາສູບມີສອງ;
  - ແນະນຳຜົນດີຂອງການບໍ່ຊົມໃຊ້ຢາສູບ, ໃຫ້ຄຳປຶກສາ ແລະ ແນະນຳວິທີການອອກຢາສູບ;
  - ຕິດຕາມຄວາມຄືບໜ້າຂອງການອອກຢາສູບ;
  - ຈັດກິດຈະກຳຕ່າງໆ ເພື່ອສົ່ງເສີມການອອກຢາສູບ;
  - ນຳໃຊ້ວິທີອື່ນ ທີ່ເຫັນວ່າມີຄວາມເໝາະສົມ.

ໂຮງໝໍ ສູນກາງ, ພາກ, ຂັ້ນ ແຂວງ, ເມືອງ ແລະ ໂຮງໝໍນ້ອຍ ຕ້ອງເຊື່ອມສານວຽກງານໃຫ້ ຄຳປຶກສາ ແລະ ຊ່ວຍເຫຼືອຜູ້ຕ້ອງການອອກຢາສູບ ເຂົ້າໃນໂຄງປະກອບການບໍລິການສາທາລະນະສຸກ ທີ່ມີຢູ່.

ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງ ສາມາດໃຫ້ຄຳປຶກສາ ແລະ ຊ່ວຍເຫຼືອ ຜູ້ຕ້ອງການອອກຢາສູບ ໂດຍບໍ່ເສຍຄ່າ ຕາມກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

### ມາດຕາ 37 ການຊ່ວຍເຫຼືອຜູ້ໄດ້ຮັບຄວັນຢາສູບ

ຜູ້ໄດ້ຮັບຄວັນຢາສູບ ຕ້ອງໄດ້ຮັບການຊ່ວຍເຫຼືອ ດ້ວຍການແນະນຳກ່ຽວກັບຜົນຮ້າຍຂອງຄວັນຢາສູບ, ເປັນເຈົ້າການປົກປ້ອງຕົນເອງ ດ້ວຍການອອກຫ່າງຈາກຜູ້ສູບຢາ ຫຼື ມີສິດສະເໜີໃຫ້ຜູ້ສູບຢາໄປສູບຢູ່ບ່ອນອື່ນທີ່ຫ່າງຈາກຕົນ. ເມື່ອໄດ້ຮັບຜົນຮ້າຍ, ເຈັບເປັນຈາກຄວັນຢາສູບແລ້ວ ຜູ້ກ່ຽວກໍມີສິດໄດ້ຮັບການຊ່ວຍເຫຼືອ, ເບິ່ງແຍງ ແລະ ປິ່ນປົວ ຕາມເງື່ອນໄຂຕົວຈິງ.

## ພາກທີ VI

### ຄວາມຮັບຜິດຊອບກ່ຽວກັບການຄວບຄຸມຢາສູບ

### ມາດຕາ 38 (ປັບປຸງ) ຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງລັດ

ລັດ ມີຄວາມຮັບຜິດຊອບໃນການຄວບຄຸມ, ຄຸ້ມຄອງ, ຕິດຕາມກວດກາ ວຽກງານຄວບຄຸມຢາສູບ ດ້ວຍການວາງນະໂຍບາຍ, ກົດໝາຍ, ສ້າງເງື່ອນໄຂ, ອຳນວຍຄວາມສະດວກ, ຊ່ວຍເຫຼືອຜູ້ຕ້ອງການອອກຢາສູບ ແລະ ປິ່ນປົວຜູ້ໄດ້ຮັບຜົນຮ້າຍຈາກການຊົມໃຊ້ຢາສູບ ແລະ ການໄດ້ຮັບຄວັນຢາສູບມີສອງ.

### ມາດຕາ 39 (ປັບປຸງ) ຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງການຈັດຕັ້ງພາກລັດ

ກະຊວງ, ອົງການ ແລະ ອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ ກຳນົດຈຸດປະສານງານ, ຕິດຕາມກວດກາວຽກງານຄວບຄຸມຢາສູບ ໂດຍປະສານສົມທົບກັບຄະນະກຳມະການເພື່ອການຄວບຄຸມຢາສູບແຕ່ລະຂັ້ນ.

### ມາດຕາ 40 (ໃໝ່) ຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງພາກເອກະຊົນ

ພາກເອກະຊົນ ມີຄວາມຮັບຜິດຊອບ ໃນການປະກອບສ່ວນຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຄວບຄຸມຢາສູບ ເປັນຕົ້ນ ການໂຄສະນາ, ຊ່ວຍເຫຼືອຜູ້ຕ້ອງການອອກຢາສູບ, ຈັດສະຖານທີ່ຫ້າມສູບຢາ, ຈັດບ່ອນສະເພາະໃຫ້ສູບຢາ ແລະ ໃຫ້ການຮ່ວມມືກັບອົງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງລັດແຕ່ລະຂັ້ນ.

### ມາດຕາ 41 (ປັບປຸງ) ຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຊຸມຊົນ ແລະ ສັງຄົມ

ຊຸມຊົນ ແລະ ສັງຄົມ ມີຄວາມຮັບຜິດຊອບຮ່ວມມືກັບຂະແໜງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ກ່ຽວກັບວຽກງານຄວບຄຸມຢາສູບ ເປັນຕົ້ນ ການໂຄສະນາ ເຜີຍແຜ່, ປຸກລະດົມ ໃຫ້ທຸກຊັ້ນຄົນເຫັນໄດ້ຜົນຮ້າຍຂອງການຊົມໃຊ້ຢາສູບ, ການໄດ້ຮັບຄວັນຢາສູບມີສອງ, ການສ້າງຄຳນິຍົມໃນການບໍ່ຊົມໃຊ້ຢາສູບ, ສ້າງໃຫ້ຊຸມຊົນປອດຄວັນຢາສູບ ແລະ ຊຸກຍູ້ໃຫ້ຜູ້ສູບຢາອອກຢາສູບ.

### ມາດຕາ 42 (ປັບປຸງ) ຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຄອບຄົວ

ຄອບຄົວ ມີບົດບາດສຳຄັນ ແລະ ມີຄວາມຮັບຜິດຊອບຮ່ວມກັນໃນ

ການສຶກສາອົບຮົມ, ລະດົມໃຫ້ສະມາຊິກຄອບຄົວບໍ່ຊົມໃຊ້ຢາສູບ, ອອກຢາສູບ, ໃຫ້ຄຳແນະນຳແກ່ສະມາຊິກຄອບຄົວເຂົ້າໃຈ, ຮັບຮູ້ເຖິງຜົນຮ້າຍຂອງການຊົມໃຊ້ຢາສູບ ແລະ ການໄດ້ຮັບຄວັນຢາສູບມີສອງ ເພື່ອໃຫ້ເປັນຄອບຄົວຕົວແບບປອດຄວັນຢາສູບ.

### ມາດຕາ 43 (ປັບປຸງ) ຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງບຸກຄົນ

ບຸກຄົນ ມີຄວາມຮັບຜິດຊອບ ເປັນເຈົ້າຕົນເອງໃນການຫ່າງໄກຈາກຢາສູບ ແລະ ປົກປ້ອງຕົນເອງຈາກການໄດ້ຮັບຄວັນຢາສູບມີສອງ, ເປັນແບບຢ່າງແກ່ບຸກຄົນອື່ນໃນການບໍ່ຊົມໃຊ້ຢາສູບ ແລະ ອອກຢາສູບ, ຫຼີກເວັ້ນການຊວນເຊື່ອໃຫ້ຊົມໃຊ້ຢາສູບ, ສູບຢາໃນສະຖານທີ່ອະນຸຍາດໃຫ້ສູບ, ປະກອບສ່ວນແລະ ເຂົ້າຮ່ວມໃນກິດຈະກຳຄວບຄຸມຢາສູບ, ໂຄສະນາ ເຜີຍແຜ່ ຂໍ້ມູນ-ຂ່າວສານກ່ຽວກັບຜົນຮ້າຍຂອງການຊົມໃຊ້ຢາສູບ ແລະ ການໄດ້ຮັບຄວັນຢາສູບມີສອງ.

## ພາກທີ VII

### ກອງທຶນຄວບຄຸມຢາສູບ

### ມາດຕາ 44 (ປັບປຸງ) ກອງທຶນຄວບຄຸມຢາສູບ

ກອງທຶນຄວບຄຸມຢາສູບ ແມ່ນ ກອງທຶນສົ່ງເສີມສຸຂະພາບ ທີ່ລັດຖະບານ ແຫ່ງ ສປປລາວ ສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນ ເພື່ອຜັນຂະຫຍາຍ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍສະບັບນີ້ ຊຶ່ງຢູ່ພາຍໃຕ້ການຊີ້ນຳໂດຍກົງຂອງຄະນະກຳມະການແຫ່ງຊາດເພື່ອການຄວບຄຸມຢາສູບ ທີ່ມີໜ້າທີ່ ໃນການຄຸ້ມຄອງການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງກອງທຶນ ໃຫ້ມີຄວາມໂປ່ງໃສ ແລະ ມີປະສິດທິຜົນ.

ລັດ ອະນຸຍາດ ໃຫ້ສ້າງຕັ້ງກອງທຶນຄວບຄຸມຢາສູບ ເພື່ອຮັບໃຊ້ວຽກງານຄວບຄຸມຢາສູບ.

### ມາດຕາ 45 (ປັບປຸງ) ແຫຼ່ງຂອງກອງທຶນຄວບຄຸມຢາສູບ

ກອງທຶນຄວບຄຸມຢາສູບ ໄດ້ມາຈາກແຫຼ່ງ ຕົ້ນຕໍ ດັ່ງນີ້:

- ງົບປະມານຂອງລັດ;
- ສອງສ່ວນຮ້ອຍ ເກັບເພີ່ມຈາກອາກອນຊົມໃຊ້ຜະລິດຕະພັນຢາສູບທີ່ລັດຈັດເກັບ ແລະ ເພີ່ມຂຶ້ນໜຶ່ງສ່ວນຮ້ອຍ ໃນທຸກ ສອງປີ;
- ສອງສ່ວນຮ້ອຍ ຕໍ່ຊອງ ຂອງຜະລິດຕະພັນຢາສູບ ທຸກປະເພດທີ່ຜະລິດພາຍໃນ ແລະ ນຳເຂົ້າຈາກຕ່າງປະເທດ ແລະ ເພີ່ມຂຶ້ນ ສອງສ່ວນຮ້ອຍ ຕໍ່ຊອງ ໃນທຸກ ສອງປີ;
- ການບໍລິຈາກຂອງ ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ, ການຈັດຕັ້ງພາກລັດ ແລະ ເອກະຊົນທັງພາຍໃນ, ຕ່າງປະເທດ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນ ຍົກເວັ້ນການບໍລິຈາກ ແລະ/ຫຼື ອຸປະຖຳຈາກອຸດສາຫະກຳຢາສູບ ແລະ ຜູ້ປະກອບການ;
- ການເຄື່ອນໄຫວກິດຈະກຳຫາລາຍໄດ້ທີ່ຖືກຕ້ອງ ເພື່ອວຽກງານຄວບຄຸມຢາສູບ.

### ມາດຕາ 46 (ປັບປຸງ) ການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ນຳໃຊ້ກອງທຶນຄວບຄຸມຢາສູບ

ກະຊວງສາທາລະນະສຸກ ເປັນຜູ້ຄຸ້ມຄອງ, ບໍລິຫານກອງທຶນຄວບຄຸມຢາສູບ ພາຍໃຕ້ການຊີ້ນຳຂອງຄະນະກຳມະການແຫ່ງຊາດເພື່ອການຄວບຄຸມຢາສູບ.

ກອງທຶນຄວບຄຸມຢາສູບ ໃຫ້ນຳໃຊ້ເຂົ້າໃນເປົ້າໝາຍ ດັ່ງນີ້:

- ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງຄະນະກຳມະການເພື່ອການຄວບຄຸມຢາສູບ ແຕ່ລະຂັ້ນ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງບໍລິຫານກອງທຶນ;
  - ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຄວບຄຸມຢາສູບ;
  - ການປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນການປັບປຸງຄຸນນະພາບການບໍລິການສາທາລະນະສຸກ;
  - ການປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນກອງທຶນປະກັນສຸຂະພາບແຫ່ງຊາດ.
- ການນຳໃຊ້ກອງທຶນຄວບຄຸມຢາສູບຂອງພາກສ່ວນອື່ນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຕ້ອງປະຕິບັດຕາມແຜນງານ ແລະ ແຜນກິດຈະກຳ ຢ່າງເຂັ້ມງວດ. ທຸກລາຍຮັບ ແລະ ລາຍຈ່າຍ ຕ້ອງຜ່ານລະບົບບັນຊີຂອງຄັງເງິນແຫ່ງ

ຊາດ, ລົງບັນຊີຕາມຫຼັກການ ແລະ ລະບຽບການຜັນຖານການບັນຊີແຫ່ງລັດ. ສຳລັບ ລາຍລະອຽດກ່ຽວກັບການຄຸ້ມຄອງບໍລິຫານ ແລະ ນຳໃຊ້ກອງທຶນ ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນລະບຽບການຕ່າງຫາກ.

## ພາກທີ VIII

### ຂໍ້ຫ້າມ

### ມາດຕາ 47 (ປັບປຸງ) ຂໍ້ຫ້າມທົ່ວໄປ

ຫ້າມ ບຸກຄົນ, ຄອບຄົວ, ຊຸມຊົນ, ສັງຄົມ, ນິຕິບຸກຄົນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງ ມີຜິດຕິກຳ ດັ່ງນີ້:

- ສະໜັບສະໜູນການໂຄສະນາ ແລະ ສົ່ງເສີມໃຫ້ຊົມໃຊ້ຜະລິດຕະພັນຢາສູບ;
- ສູບຢາໃນສະຖານທີ່ຫ້າມສູບ;
- ຊົມໃຊ້ຜະລິດຕະພັນຢາສູບຮູບແບບໃໝ່ ເປັນຕົ້ນ ຢາສູບໄຟຟ້າ, ຢາສູບລະເຫີຍອາຍ, ຢາສູບຊີຊາ ຫຼື ບາຣາກຸ;
- ໃຫ້ເດັກທີ່ມີອາຍຸຕໍ່າກວ່າ ສິບແປດປີ ຊົມໃຊ້ຢາສູບ;
- ຊັກຊວນເດັກທີ່ມີອາຍຸຕໍ່າກວ່າ ສິບແປດປີ ຊົມໃຊ້ຢາສູບ ແລະ ຊື່ຂາຍ ຜະລິດຕະພັນຢາສູບ;
- ເຂົ້າຮ່ວມການຜະລິດ, ນຳເຂົ້າ, ສົ່ງອອກ, ຊື້ ຫຼື ຂາຍ ຜະລິດຕະພັນຢາສູບ ທີ່ບໍ່ຖືກຕ້ອງ ຕາມກົດໝາຍ;
- ຮັບເອົາການອຸປະຖຳ ແລະ ສະໜັບສະໜູນຈາກບໍລິສັດຢາສູບ, ຜູ້ປະກອບການໂດຍທາງກົງ ແລະ ທາງອ້ອມ ທີ່ເປັນເງິນສົດ, ການກູ້ຢືມ, ລາງວັນ, ທຶນສຳລັບການຄົ້ນຄວ້າ, ວິໄຈ, ທຶນການສຶກສາ, ພາຫະນະ, ວັດຖຸປະກອນ, ເຄື່ອງຕ້ອນ, ຂອງຝາກ, ຂອງຂວັນ ລວມທັງ ການຮັບຮອງ ຫຼື ເຂົ້າຮ່ວມກິດຈະກຳ ທີ່ສະແດງເຖິງຄວາມຮັບຜິດຊອບຕໍ່ສັງຄົມຂອງບໍລິສັດຢາສູບ ເພື່ອຜົນປະໂຫຍດທາງດ້ານການຄ້າ, ຍົກເວັ້ນການປະຕິບັດຜົນທະໃຫ້ແກ່ລັດຖະບານ ຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການ;
- ໂຄສະນາຜະລິດຕະພັນຢາສູບໃນທຸກຮູບແບບ;
- ມີຜິດຕິກຳອື່ນ ທີ່ເປັນການລະເມີດກົດໝາຍ.

### ມາດຕາ 48 (ປັບປຸງ) ຂໍ້ຫ້າມສຳລັບບໍລິສັດຢາສູບ ແລະ ຜູ້ປະກອບການ

ຫ້າມ ບໍລິສັດຢາສູບ ແລະ ຜູ້ປະກອບການ ມີຜິດຕິກຳ ດັ່ງນີ້:

- ຜະລິດ, ນຳເຂົ້າ, ສົ່ງອອກ, ຈຳໜ່າຍ, ຊື້ ຂາຍ ຜະລິດຕະພັນຢາສູບທີ່ບໍ່ມີຄຳເຕືອນສຸ ຂະພາບ ແລະ ສະຫຼາກ, ວັນ, ເດືອນ, ປີ ຜະລິດ, ສະແຕັມພາສີ, ອາກອນ, ຢາສູບນອກລະບົບ, ເຖື່ອນ, ເສຍຄຸນ, ຜະລິດຕະພັນຢາສູບຮຽນແບບ ຫຼື ປອມ;
- ຜະລິດ, ນຳເຂົ້າ, ສົ່ງອອກ, ສົ່ງຜ່ານ, ຊື້ ຂາຍ ຜະລິດຕະພັນຢາສູບຮູບແບບໃໝ່ ເປັນຕົ້ນ ຢາສູບໄຟຟ້າ, ຢາສູບລະເຫີຍອາຍ, ຢາສູບຊີຊາ ຫຼື ບາຣາກຸ;
- ຜະລິດຢາສູບທີ່ບັນຈຸທູດ ຫຼື ເກີນ ຊາວກອກ ຕໍ່ໜຶ່ງຊອງ, ສິບຊອງ ຕໍ່ໜຶ່ງຕູດ, ຫ້າສິບຕູດຕໍ່ໜຶ່ງຫີບ;
- ຂາຍຜະລິດຕະພັນຢາສູບ ໂດຍຜ່ານທາງສື່ເອເລັກໂຕຣນິກ ຫຼື ສື່ສັງຄົມອອນລາຍ;
- ຂາຍຜະລິດຕະພັນຢາສູບໂດຍແຈກ, ແຖມຜະລິດຕະພັນຢາສູບຕົວຢ່າງ, ຫູດລາຄາ, ໃຫ້ລຳ, ແລກປ່ຽນຜະລິດຕະພັນຢາສູບ ກັບສິນຄ້າອື່ນ ຫຼື ໃຫ້ຜົນປະໂຫຍດອື່ນ;
- ຂາຍຜະລິດຕະພັນຢາສູບ ດ້ວຍເຄື່ອງຈັກຂາຍຢາສູບແບບອັດຕະໂນມັດ;

## ອ່ານຕໍ່ສະບັບໜ້າ...



**ຮຽນຮູ້ຄຳສັບທາງກົດໝາຍ**

**ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ການດຳເນີນຄະດີອາຍາ (ສະບັບປັບປຸງ)**

**ຄັດໂດຍ: ກົງທະນຸດຳ ພິພັດເສລີ**

29. ການຂໍອຸທອນ ໝາຍເຖິງ ການທີ່ຄູ່ຄວາມ ຫລື ອົງການໄອຍະການ ບໍ່ພໍໃຈຕໍ່ຄຳຕັດສິນ ຂອງສານຂັ້ນຕົ້ນ ແລະ ໄດ້ຂໍອຸທອນ ຫລື ສະເໜີຄັດຄຳນ;

30. ການຂໍລົບລ້າງ ໝາຍເຖິງ ການທີ່ຄູ່ຄວາມ ຫລື ອົງການໄອຍະການ ບໍ່ພໍໃຈຕໍ່ຄຳພິພາກສາຂອງສານຂັ້ນ ອຸທອນ ແລະ ໄດ້ຂໍລົບລ້າງ ຫລື ສະເໜີຄັດຄຳນ;



## ຂໍ້ຄິດໃນບຸນທີ່ເຂົ້າສະຫລາກ

ໂດຍ: ດົນກິບເມກ

ປະເພນີບຸນທີ່ເຂົ້າສະຫລາກ ຄົນລາວເຮົາເຮັດໃນມື້ເຜິ້ງ 15 ຄ່ຳເດືອນ 10 ເຊິ່ງປີນີ້ກົງກັບວັນທີ 10 ກັນຍາ 2022 ຖັດຈາກບຸນທີ່ເຂົ້າປະດັບດິນ, ບຸນທີ່ເຂົ້າສະຫລາກມີຂໍ້ຄິດທີ່ແຝງໄວ້ໃຫ້ຜູ້ມີປັນຍາແຫງຊອດໄດ້ຮູ້ຄວາມໝາຍ ເພື່ອສືບທອດຜູ້ມີປັນຍາບັນພະບູລຸດ, ຜູ້ຂຽນເຫັນວ່າບຸນທີ່ເຂົ້າສະຫລາກເປັນບຸນກ່ຽວຂ້ອງ

ກັບວິຖີຊີວິດຄົນລາວ ທີ່ເຮັດການກະເສດເພາະຂອງທີ່ເອົາໄປທານລ້ວນແຕ່ແມ່ນພືດຜົນການກະເສດ. ບຸນທີ່ເຂົ້າສະຫລາກເປັນການສະຫລຸບຜົນການປູກຝັງຄັ້ງທີ 2 ຕໍ່ຈາກເຂົ້າປະດັບດິນ ວ່າການປູກຝັງປີນີ້ຈະໄດ້ຜົນດີພຽງໃດ ປຽບທຽບໃສ່ປີຜ່ານມາ. ພ້ອມນີ້, ບຸນທີ່ເຂົ້າສະຫລາກ ຍັງມີຄວາມໝາຍເຖິງປະຊາທິປະໄຕ ຄວາມສະເໝີພາບທາງພຸດທະສາດສະໜາ ເພາະວ່າເວລາຊາວບ້ານເຮັດກວຍສະຫລາກໄປຖະຫວາຍ

ແກ່ພະສົງແລ້ວ ເພິ່ນຈະຂຽນໂຕເລກຕິດໃສ່ແຕ່ລະກວຍສະຫລາກນັ້ນແລ້ວ ຂຽນເລກອີກຊຸດໜຶ່ງທີ່ຜັບໄວ້ໃສ່ໃນບາດໃຫ້ເທົ່າກັບຈຳນວນຂອງທານ ແລະ ພະສົງພາຍໃນວັດ ແລ້ວເພິ່ນຈະໃຫ້ພະ-ຈິວທຸກອົງໄດ້ຈັບເອົາສະຫລາກໃນບາດ ອົງໃດຖືກເລກໃດກໍໄປເລືອກເອົາຕາມເລກທີ່ຕິດໄວ້ຢູ່ກວຍສະຫລາກ, ການເຮັດແບບນີ້ຂອງສັງຄົມພະສົງ ມັນບົ່ງບອກຄວາມສະເໝີພາບບໍ່ວ່າພະຜູ້ໃຫຍ່-ຜູ້ນ້ອຍກໍມີສິດເທົ່າທຽມກັນ;

ບຸນທີ່ເຂົ້າສະຫລາກຍັງມີນິທານກ່ຽວຂ້ອງກັບການລ້ຽງຜິຕາແສກເພື່ອຂໍຜ່າຜົນໃຫ້ຕົກຖືກຕ້ອງຕາມລະດູການ ນີ້ກໍແມ່ນຈຸດໜຶ່ງທີ່ບອກເຖິງປະເພນີ-ວິຖີຊີວິດຄົນລາວກ່ຽວຂ້ອງພົວພັນກັບພະພຸດທະສາດສະໜາ (ການໃຫ້ທານ, ຮັກສາສິນ) ແລະ ການກະເສດປູກຝັງ, ສຸດທ້າຍຍັງມີສິ່ງທີ່ໜ້າຄິດ ຜ່ອນປາງບຸນຍາມໃດຊາວບ້ານບາງຄົນໃສ່ບາດແລ້ວກັບເອື້ອນຜັດພາກັນຕັ້ງວົງເຫລົ້າເບຍເປັນພືດຕິກຳທີ່ໜ້າຄິດ!

# ອິນເດຍ ຫ້າມການຈູດບັ້ງໄຟດອກກ່ອນເທດສະການດິວາລີ

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງ: ທະນາກອນ



ເທສະບານນະຄອນຫລວງນິວເດລີ ປະເທດອິນເດຍ ໄດ້ປະກາດຫ້າມຈູດບັ້ງໄຟດອກໃນຊ່ວງເທດສະການດິວາລີ ຍ້ອນເຫດຜົນດ້ານສິ່ງແວດລ້ອມ.

ໃນວັນທີ 7 ກັນຍານີ້ ທ່ານໂກປາລ ຣາຍ ລັດຖະມົນຕີວ່າການກະຊວງສິ່ງແວດລ້ອມ ເທສະບານນະຄອນຫລວງນິວເດລີ ໄດ້ປະກາດຫ້າມບໍ່ໃຫ້ເກັບຮັກສາ, ຈຳໜ່າຍ ແລະ ຈູດບັ້ງໄຟດອກຢູ່ໃນນະຄອນຫລວງນິວເດລີ ກ່ອນທີ່ຈະເຖິງງານເທດສະການດິວາລີ (Diwali) ເນື່ອງຈາກ

ຄວາມກັງວົນກ່ຽວກັບມົນລະພິດທາງອາກາດ ໂດຍມາດຕະການດັ່ງກ່າວຈະມີຜົນບັງຄັບໃຊ້ຈົນຮອດວັນທີ 1 ມັງກອນ 2023.

ນິວເດລີ, ເປັນເມືອງໜຶ່ງທີ່ມີມົນລະພິດຫລາຍທີ່ສຸດໃນໂລກ ຢູ່ພາຍໃຕ້ຄຳສັ່ງຫ້າມບໍ່ໃຫ້ຈູດບັ້ງໄຟດອກໃນນະຄອນຫລວງເປັນປີທີ 3 ຕິດຕໍ່ກັນແລ້ວ ທັງນີ້, ນະຄອນຫລວງຂອງອິນເດຍ ໄດ້ປະເຊີນຄວັນໜາແຜ່ລາມໄປທົ່ວເມືອງ ແລະ ເຂດຊານເມືອງທັນທີຫລັງຈາກຄືນຂອງການສະເຫລີມສະຫລອງເທດສະການດິວາລີ

ໃນໄລຍະຫລາຍປີຜ່ານມາ ເຊິ່ງຄຸນນະພາບອາກາດທີ່ບໍ່ດີດັ່ງກ່າວ ສິ່ງຜົນໃຫ້ລະດັບມົນລະພິດທາງອາກາດຢູ່ໃນລະດັບ "ພາວະສຸກເສີນຮ້າຍແຮງພິເສດ".

ທັງນີ້, ເທດສະການດິວາລີ ເປັນເທດສະການແຫ່ງແສງຂອງຊາວອິນດູ ການສະເຫລີມສະຫລອງແມ່ນກຳນົດຈະເລີ່ມຕົ້ນໃນເດືອນໜ້າ ແລະ ການຈູດບັ້ງໄຟເປັນສ່ວນໜຶ່ງໃນການສະເຫລີມສະຫລອງເທດສະການນີ້.

ແຫລ່ງຂໍ້ມູນ: Xinhua



# ຜົນການສຶກສາຊ່ວງວ່າງລາຍໄດ້ລະຫວ່າງເພດ ຕາມການສະເໜີຂອງລັດຖະສະພາສະວິດ

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງ: ນາກ ເມືອງມະໄນ

ບົດລາຍງານທີ່ຮັບຮອງໂດຍລັດຖະບານ ສະແດງໃຫ້ເຫັນຊ່ວງວ່າງລະຫວ່າງເພດ ເຊິ່ງແມ່ຍິງໃນສະວິດເຊີແລນມີລາຍໄດ້ໜ້ອຍກວ່າຜູ້ຊາຍລວມທັງການເບີກເງິນບຳນານກໍໜ້ອຍກວ່າ ອີງຕາມອັດຕາສ່ວນຈຳນວນຫລາຍຂອງແມ່ຍິງທີ່ເຮັດວຽກນອກເວລາ.

ອີງຕາມການລາຍງານຂ່າວໃນວັນທີ 8 ກັນຍາຜ່ານມາ ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ລັດຖະສະພາໄດ້ສະເໜີຂໍໃຫ້ມີການສຶກສາຊ່ວງວ່າງລາຍໄດ້ລະຫວ່າງເພດ (ຈີໂອຈີອີ) ເຊິ່ງໃນປີ 2019 ລັດຖະບານໄດ້ມີການສຶກສາບັນຫາດັ່ງກ່າວ ສະແດງໃຫ້ເຫັນວ່າ: ສະວິດເຊີແລນປະຕິບັດໄດ້ບໍ່ດີເທົ່າທີ່ຄວນ ໃນພາກ

ຜື່ນເອີຣົບ. ສູນສະຖິຕິຂອງລັດຖະບານສະວິດເຊີແລນ ກ່າວໃນຖະແຫລງການວ່າ: ໃນປີ 2018 ຈີໂອຈີອີ ສຳລັບສະວິດເຊີແລນແມ່ນ 43,2% ໝາຍຄວາມວ່າ ລາຍໄດ້ຂອງແມ່ຍິງແມ່ນຕໍ່າກວ່າເພດຊາຍ 43% ຂອງທຸກໆຊ່ວງໂມງເຮັດວຽກສຳລັບຄົນທີ່ມີອາຍຸລະຫວ່າງ 15-64 ປີ.

ບົດລາຍງານຍັງໄດ້ຝຶບເຫັນວ່າ: ໃນປີ 2020 ຊ່ວງວ່າງເງິນບຳນານລະຫວ່າງເພດຂອງສະວິດເຊີແລນແມ່ນ 34,6% ໂດຍອັດຕາເງິນບຳນານປະຈຳປີຂອງແມ່ຍິງສະເລ່ຍ 35.840 ຝຣັ່ງສະວິດ (ປະມານ 1,3 ລ້ານບາດ) ຕໍ່າກວ່າ 18.924 ຝຣັ່ງ

ສະວິດ (ປະມານ 700,000 ບາດ) ສຳລັບເງິນບຳນານເພດຊາຍ ຈາກຜົນການສຶກສາດັ່ງກ່າວ ໄດ້ສະທ້ອນເຖິງຄວາມແຕກຕ່າງຂອງການມີສ່ວນຮ່ວມໃນການຈ້າງງານຂອງສະວິດເຊີແລນ.

ທັງນີ້, ຂໍ້ມູນດັ່ງກ່າວ ເປັນຂໍ້ມູນໜຶ່ງກ່ອນທີ່ຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງສະວິດເຊີແລນ ຈະຕັດສິນໃຈລົງປະຊາມະຕິໃນວັນທີ 25 ກັນຍານີ້ ເພື່ອປະຕິຮູບລະບົບເງິນບຳນານຂອງລັດ ໂດຍການເພີ່ມອາຍຸບຳນານຂອງແມ່ຍິງເປັນ 65 ເຊັ່ນດຽວກັບຜູ້ຊາຍ ແລະ ການເພີ່ມພາສີມູນຄ່າເພີ່ມ ເພື່ອຊ່ວຍສະໜອງທຶນໃນລະບົບຂ້າງເທິງ.

ແຫລ່ງຂ່າວ: Daily News

ສ່ວນກັບ ສະຖານີໂທລະພາບ ກອງທັບປະຊາຊົນລາວ (LATV)

ສະເໜີລາຍການ "ກົດໝາຍເພື່ອປະຊາຊົນ"

ອອກອາກາດທາງສະຖານີ ໂທລະພາບ ກອງທັບປະຊາຊົນລາວ (LATV)

ທຸກໆ ວັນອາທິດ ເວລາ 7:30 - 8:00 ໂມງ ແລະ ທຸກໆ ວັນພຸດ ເວລາ 19:45 - 20:00 ໂມງ

ເລີ່ມອອກອາກາດ ວັນທີ 3 ສິງຫາ 2022 ນີ້ ເປັນຕົ້ນໄປ

ເຊີນທ່ານຕິດຕາມຊົມລາຍການ ກົດໝາຍເພື່ອປະຊາຊົນ

ເປັນລາຍການໃໝ່ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ທີ່ຈະເລີ່ມກະຈາຍອອກອາກາດທາງ ໂທລະພາບແຫ່ງຊາດລາວ ຊ່ວງ 3 ທຸກວັນອັງຄານ ເວລາ 11:40-11:55 ໂມງ ແລະ 18:00-18:15 ໂມງ ເຊີນທາງຕິດຕາມຊົມໄດ້

ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ

ລາຍການໂທລະພາບ "ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ"

- ຊ່ວງ ທຸກວັນ 1
- ອອກອາກາດທຸກວັນອາທິດ
- ຕອນທ່ຽງເວລາ 12:30 ໂມງ
- ຕອນແລງເວລາ 20:40 ໂມງ
- ສະຖານີໂທລະພາບແຫ່ງຊາດລາວ

ລາຍການອິທະຍຸ "ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ"

- ກະຈາຍສຽງທຸກວັນເສົາ
- ຕອນເຊົ້າເວລາ 7:30 ໂມງ
- ຕອນແລງເວລາ 18:00 ໂມງ
- ທາງລະບົບຄືນຄວາມຖີ່

FM 103,7 Mhz AM 6130 KHz

ຢາກຮູ້ສະພາບ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວໃນຂົງເຂດນິຕິບັນຍັດ ຕ້ອງອ່ານ ຫນັງສືພິມ, ພິງລາຍການວິທະຍຸ ແລະ ເບິ່ງລາຍການໂທລະພາບ "ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ"

<b>ຜູ້ຊີ້ນຳ</b> ທ່ານ ສິງຄຳ ວົງຜະຈັນ	<b>ຄະນະຊ່ຽວຊານທີ່ປຶກສາ</b> ທ່ານ ສີສຸພັນ ແສງສະຫວັນ ທ່ານ ວິເສດ ສະແຫວງສິກສາ ທ່ານ ຄຳວິສິນ ແກ້ວສຸວັນ	<b>ຫົວໜ້າບັນນາທິການ</b> ທ່ານ ປອ. ພິດສະໄໝ ບຸນວິໄລ ທ່ານ ຂັນທະວີ ວົງຜະຈັນ	<b>ກອງບັນນາທິການ</b> ທ່ານ ນາງ ກິງໃຈ ແສງອຳພັນ ທ່ານ ນາງ ສຸພາວັນ ຫອມສະນິດ ທ່ານ ນາງ ປາກາລັກ ພິມມິໄຊ	<b>ອອກແບບຈັດໜ້າ</b> ທ່ານ ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ ທ່ານ ສິມນິກ ແກ້ວໄຊຍະຈັກ
--	--	--	--	---